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Makro un mikro
M ediju ziņa: pērnā gada pēdējā ceturksnī Latvijas ekonomika bei

dzot ir pārsniegusi pirmskrīzes augstāko punktu, kas tika sasniegts 
2007. gadā, norāda bankas “Citadele” ekonomists Mārtiņš Āboliņš. 

“Savukārt, skatoties uz 2018. gadu, šobrīd var pietiekami droši apgalvot, ka pozi
tīvās tendences Latvijas ekonomikā turpināsies,” norāda Āboliņš.

Re, kā sanācis! Mēs esam sasnieguši un pārsnieguši. Mēs esam noķēruši aiz 
gredzenā uzrautās astes trekno gadu nobaroto ruksi, lai neļautu tam aizlaisties 
uz siltākām un saulainākām tālēm. Tādēļ ruksēns tagad atkal sildīs savus treknos 
sānus pašu mājās. Ja ticam bankas “Citadele” ekonomistam, protams. Un vēl vai
rākiem augsti skolotiem, gudri mācītiem un plašajos pasaules ekonomikas ūde
ņos peldošiem ekspertiem. Patiesībā iemesla neticēt nav, jo sausā statistika taču 
nemelo – IKP (ja kāds neizglītotais lauķis vēl nezina, tad saīsinājums IKP nozīmē 
“iekšzemes kopprodukts”) aug rūkdams, procenti griežas pa spirāli uz augšu, bet 
izaugsmes diagrammas līkne drīz skries debesīs kā helikopters – pilnīgi vertikāli. 
Nelaime te tikai viena – lielos vilcienos lielākajai sabiedrības daļai mūsu “lielais 
izrāviens” ir tikpat nozīmīgs kā jau pieminētajam ruksēnam stopsignāls.

Uz šo, maigi izsakoties, acīmredzamo nesakritību starp makro izrāvienu un 
mikro gāšanos bezdibenī norāda pats augsti skolotais ekonomikas eksperts. 
Jāsaka gan, savā komentārā par valsts satriecošajiem panākumiem viņš, tieši 
otrādi, ir slavējis mūsu izvēlēto ceļu, kas joprojām vedīšot augšup, taču starp 
rindām ir nolasāms zināms bezcerīgums “parastajam iedzīvotājam”. Un, proti, 
eksperts nosauc galvenos mūsu “izaugsmes” cēloņus: atkal atgriezušās ES inves
tīcijas (respektīvi, dalām svešu naudu), no pelniem kā Fēnikss atdzimusi būvnie
cība (respektīvi, izaugsmi un peļņu lielajiem būvīpašniekiem nodrošinājuši lielie 
pasūtījumi, tie paši ES fondi un viesstrādnieku piesaiste), bet stabilitāti garantē
jis “Latvenergo” hidroelektrostaciju labais darbs (respektīvi, Daugava lietainajā 
vasarā plūdusi brašāk un ļāvusi “Latvenergo” labi nopelnīt). Cita lieta, ka šajā 
vispārējā rožu dārzā iemetusies arī pa kādai laputij, kas grauž kupli sazaļojušos 
rožu stādus un zaļās lapas: laika apstākļi gan bijuši nepiemēroti lauksaimnie
kiem (respektīvi, krietnai lauku reģionu sabiedrības daļai) un mežiniekiem (res
pektīvi, lielai nozarei ar daudziem “ierindas” darbiniekiem), bet uz kopējā fona, 
kā uzskata eksperts, tas galīgi nav nekas. Jo kopējos makro ciparus nudien šie 
lauķi nav izbojājuši... Taču visciniskākais ir cits secinājums: darba tirgus arvien 
vairāk kļūs arvien labvēlīgāks darba ņēmējiem, turklāt ir tendence vietējam 
darbaspēkam pieprasīt arvien lielākas algas. Tātad vidējā termiņā darba tirgus 
noteikti esot lielākais izaicinājums Latvijas ekonomikā, tomēr šogad, kā progno
zē eksperts, situācija darba tirgū vēl nebūšot tāda, lai būtiski kavētu mūsu eko
nomikas attīstību.

Citiem vārdiem sakot, ekonomikas straujo izrāvienu bremzē pašmāju darba 
ņēmēji jeb, runājot vēl skaudrāk, reņģēdāji, kas pieprasa sev lielākas algas un 
nevēlas strādāt par grašiem. Ja nebūtu šīs nejaukās tendences, kopējie cipari 
būtu vēl skaistāki, ekonomika plauktu un zeltu vēl vairāk, bet Latvijas “veiksmes 
stāsts” atkal izpelnītos Briseles komisāru uzslavas – lūk, kā šie izrāpās no kūts
mēslu bedres un, laimīgi plaukšķinot rociņas, raušas augšup ja ne gluži Everestā, 
tad Gaiziņā noteikti. Protams, protams, bankas ekonomistam, tāpat kā citiem t.s. 
investoriem, finansistiem un lieluzņēmējiem gluži labi piedienas runāt globālās 
kategorijās, jo neba nu viņiem ir jādomā par lauku viensētniekiem, daudzdzī
vokļu vienistabas dzīvokļu apdzīvotājiem vai arvien augošo pensionāru pūli, kas 
prasa ēst. Un no šāda viedokļa viss ir pareizi. Ciniski, bet pareizi. Gluži tāpat kā 
strauji augošajā Brazīlijas, Indijas un vēl kādā citā ekonomikā – makro rādītāji 
aug rūkdami, bet mikro līmenī badā mirst arvien vairāk cilvēku. Kā saka klasiķi, 
kad lielgabali runā, mūzas klusē. Un galu galā kāda maršala vai ģenerāļa uzva
rētajā kaujā kritušo tūkstoši ir tikai statistika vai konkrētā ģenerāļa labi veikts 
taktiskais manevrs, kas atnesis viņam slavu. Kurš gan skaitīs tos ziedotos bandi
niekus, ja karalis var pretiniekam pieteikt šahu un matu...

Un tomēr. Gribētos taču ieraudzīt to rozā mākoņa stūrīti ne tikai pilīs, bet arī 
būdiņās. Lai augtu ne tikai makro, bet arī mikro līmenis. Tas, kurā dzīvojam mēs 
visi. Nu, labi, gandrīz visi – apmēram 95 procenti Latvijas iedzīvotāju. Bet nebē
dāsim par niekiem, galu galā taisnība pasaulē nav bijusi jau kopš pirmās civili
zācijas pirmsākumiem... Un jau pirmās Latvijas brīvvalsts laikā mūsu dzejas kla
siķiem (piemēram, Vilim Plūdonim) bijis sakāms tieši tas pats:

Kad saule sarkstot kāpu klēpī slīd
Kā līgaviņa kaunīga un kautra,
Tad jūrmalā, kur staltas villas spīd,
Verd dzīves straume aizraujoši jautra.

Kad saule tvīkstot jūras gultā krīt
Un ap to dejo dimantkurpēs kāvi,
Iz mālu būdām tīklus jūrā dzīt
Lien stīvi, drūmi, salīkuši stāvi. 

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

Ielauzties desmitniekā
Ziemas olimpiskajās 
spēlēs Phjončhanā 
aizvadīta sacensību 
pirmā nedēļa un tajā 
uz starta pabijuši arī 
divi no trim ventspil-
niekiem – abi šorttre-
kisti Roberto Puķītis 
un Roberts Jānis 
Zvejnieks. Pieredzē-
jušākais no abiem ir 
R.Puķītis, kurš startē 
savās otrajās olim-
piskajās spēlēs un 
viņš 1500 m distancē 
sasniedza pagaidām 
augstāko rezultātu 
– 11. vietu. Taču priekšā vēl ir fināli 1000 m, bet R.J.Zvejniekam starts arī 500 m distancē. Ce-
rības iekļūt pirmajā desmitniekā ir, taču to, cik šorttrekā ir neprognozējami rezultāti, parāda 
gan šīs, gan iepriekšējās olimpiskās spēles un pasaules čempionāti.
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Ventspils domē valdošie 
dzīvo cepuri kuldami
Minimālās algas līmenis Latvijā ir tāds, kāds tas ir. Valdību veidojošās partijas līderi izgāž 
krūti, lepojoties ar panākto minimālās algas paaugstināšanu par pieciem desmitiem eiro "uz 
papīra" līdz 430 eiro. Parēķiniet paši, cik paliek "uz rokas". Ventspilī ir ļoti daudzi, kuriem 
diemžēl nākas iztikt ar šādu rocību. Pašvaldība noliedz, ka daudziem iet grūti, jo Ventspilī 
kaut vai visjūtīgākā sociālā daļa – pensionāri – dzīvojot kā zelta bedrē, viņu vidējais pensijas 
līmenis esot neticami augsts – saskaņā ar pilsētas domes kārtējo prezentāciju, Ventspils pilsē-
tā 43% saņemto pensiju lielums ir lielāks par ...minimālās algas līmeni valstī! Turklāt Valsts 
sociālās apdrošināšanas aģentūras (VSAA) dati liecina, ka pērn Ventspils pilsētā vecuma pen-
siju saņēma gandrīz 9000 cilvēku jeb nedaudz mazāk kā trešā daļa pilsētas iedzīvotāju.

Ventspilī vakar, 15. februārī, tika nodibi-
nāta politiskās partijas “Laiks Pārmaiņām” 
Kurzemes reģionālā nodaļa. Par tās vadītāju 
ievēlēja partijas valdes locekli Alīnu Rugini.

Partija “Laiks Pārmaiņām” Ventspilī 
dibina Kurzemes reģionālo nodaļu

A 
līna Rugine uzsver, ka Kurzemes 
reģionālās nodaļas dibināšana 
tieši Ventspilī ir likumsakarīga, jo 
Ventspils ar tās neaizsalstošo ostu 
un lielo ekonomisko potenciālu 

vienmēr bijusi viens no reģiona un arī valsts 
tautsaimniecības attīstības stūrakmeņiem: 
“Latvijas tālākai attīstībai Ventspils ir tikpat nozī
mīga ostas pilsēta kā Rīga, bet diemžēl rodas 
iespaids, ka pašreizējie politikas veidotāji to 
apzināti nevēlas redzēt. Rezultātā aug bezdarba 
līmenis kā pašā pilsētā, tā arī ar tranzīta noza
ri saistītajās sfērās. Taču jūras un tās piekrastes 

sniegtās iespējas ir būtiska Kurzemes reģiona 
priekšrocība, ko iespējams izmantot daudzvei
dīgai un integrētai reģiona attīstībai. Pati daba 
mums devusi tādas iespējas izaugsmei, kādas 
ir reti kur Latvijā, tās tikai vajag pareizi izman
tot.  Mums ir svarīgs katrs kurzemnieks, ikviens 
Latvijas iedzīvotājs, un mūsu mērķis ir panākt, 
lai cilvēkiem vairs nav jābaidās par savu un 
savas ģimenes stabilitāti tikai tādēļ vien, ka val
dība gatava labāk maksāt bezdarbnieku pabal
stus, nekā spert konkrētus soļus kādas nozares 
atbalstam un attīstībai. Pretējā gadījumā  mēs 
riskējam ar arvien lielāka iedzīvotāju skaita aiz
plūšanu uz citām valstīm, kas, savukārt, rada 
bažas par valsts tālāko nākotni,” saka A. Rugine.  
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Izdevējs: 
Biedrība “Par taisnīgumu un atklātību”

Gripas epidēmija arī Ventspilī
Gripas epidēmijas slieksni pirmā šoziem 
sasniedza Daugavpils. Pašlaik epidēmijas 
apmērus sasniegusi arī Liepāja un Ventspils. 
Ģimenes ārsti ziņojuši par 96 jauniem gripas 
gadījumiem jeb vidēji 86,7 gadījumiem uz 100 
000 iedzīvotājiem. Ar gripu slimo visu vecumu 
iedzīvotāji, tomēr augstākā intensitāte reģis
trēta piecus līdz 14 gadus veciem bērniem, 
kam seko bērni līdz četru gadu vecumam.

Pilnais spriedums 
februāra beigās
Kurzemes apgabaltiesa tiesnešu lielā noslo
gojuma dēļ uz divām nedēļām pārcēlusi pilna 
sprieduma pieejamību lietā, kurā apgabaltie
sa pilnībā attaisnoja trīs bijušās pašvaldības 
SIA “Ventspils siltums” darbinieces, kuras tika 
apsūdzētas par vairāk nekā 1 045 000 eiro 
piesavināšanos no uzņēmuma kases. Pilnais 
spriedums būs pieejams no 26. februāra.

Jau 20. gadu pēc Zilā karoga
Ventspils pludmale jau 20.reizi ir izvirzīta Zilā 
karoga ekosertifikāta saņemšanai. Zilā karo
ga saņemšana apliecina, ka pludmale atbilst 
visaugstākajiem vides aizsardzības un ilgt
spējīgas saimniekošanas standartiem. Lai 
sertifikātu saņemtu, jāizpilda desmitiem kri
tēriju. 1999. gadā Ventspils pludmale bija 
pirmā Baltijā, kas ieguva Zilo karogu. 

Ventspils domes deputāts 
Saeimas komandā
Savstarpējā hokeja spēlē, kurā tikās Saeimas 
un Latvijas mūziķu komandas, parlamentā
rieši piedzīvoja smagu sakāvi ar 6:20. Šajā 
spēlē bija pārstāvēta arī Ventspils dome, jo 
parlamenta komandā bija iekļauts pašvaldī
bas deputāts Aigo Gūtmanis. 

Pabalsts teritorijas sakopšanai
Tie vientuļie pensionāri un personas ar 
invaliditāti, kuri veselības dēļ nespēj paši 
sakopt nekustamajam īpašumam piegulo
šo publiskā lietošanā esošo teritoriju, var 
saņemt Ventspils pilsētas pašvaldības finan
siālo atbalstu. Dome šim nolūkam atvēlējusi 
4 tūkstošus eiro. Sociālajā dienestā jāuzrāda 
pase un īpašumā esošā zemes gabala plāna 
kopija, jāuzraksta iesniegums un jāiesniedz 
ģimenes ārsta izziņa par veselības stāvokli. 

Projektu atbalsta konkurss 
tūrisma jomā
Ventspils pilsētā reģistrētie tūrisma un ar to 
saistīto pakalpojumu uzņēmējiem startējis 
projektu līdzfinansēšanas konkurss, kurā par 
savu ideju īstenošanu ir iespējams saņemt līdz 
pat 5000 eiro lielu atbalstu pakalpojumu kvali
tātes uzlabošanai. Kopumā šim nolūkam dome 
budžetā iezīmējusi 10 000 eiro. Kā prioritāras 
dome noteikusi šādas aktivitātes: ekskursiju 
transporta līdzekļa izveide un nodrošināšana, 
publiska bezmaksas WiFi tīkla ierīkošana, ven
tilācijas uzlabošana vai iekārtu izbūve klien
tiem pieejamās telpās, bērnu atpūtas zonas 
izbūve un iekārtošana, vides pieejamības 
nodrošināšana apmeklētājiem ar bērnu rati
ņiem un personām ar kustību traucējumiem.

Apzog transformatoru punktus
Ventspilī reģistrēti trīs gadījumi, kad garna
dži apzaguši elektrības transformatoru punk
tus. Garnadži diennakts tumšajā laikā apza
guši transformatoru punktus Staldzenē un 
Pārventā, Talsu un Bangu ielu stūrī. Vēlāk arī 
aiz Ventspils pilsētas robežas pie Staldzenes 
pagrieziena izdemolēts un apzagts transfor
matora punkts.

VENTSPILĪ

“Tas jau bija gaidāms...,“ tā par šī gada 
janvārī vērojamajiem pārkrauto kravu 
apjomiem saka ne viens vien Ventspils 
ostā strādājošā termināļa vadītājs. Jau-
nais gads ir iesācies patiešām smagnēji 
abās lielākajās Latvijas ostās – gan Rīgā, 
bet jo īpaši Ventspilī. Kā liecina Satik-
smes ministrijas publiskotie dati par 
janvāri, šī gada pirmajā mēnesī Latvijas 
ostās pārkrauts kopumā 5,020 mlj. ton-
nu kravu, kas ir par 22,1% mazāk nekā 
līdzīgā laika periodā pērn.

Jaunais gads sācies ar -42

Līderpozīcijā pārkrauto kravu apmēra ziņā 
janvārī joprojām bija Rīgas osta, kurā pār
krauti 2,77 mlj. tonnu, lai arī tas ir par 13,5% 
mazāk nekā līdzīgā laika periodā pērn. 

Visdramatiskāk vispārējo kravu apgrozīju
ma kritumu izjutusi Ventspils osta, kur starpī
ba starp šī un pagājušā gada janvāri ir 42% 
– apgrozījums sasniedza 1,477 mlj. tonnu 
jeb par 1 mlj. tonnu mazāk nekā pērn. Pirms 
gada janvārī dienā bijuši pat 2400 vilcie
nu vagoni, bet šogad janvārī bijis vidēji par 
1000 vagoniem mazāk, liecina Ventspils paš
valdības vadības paustā informācija. Kritums 
ir praktiski visos termināļos, vienīgi ar prām
jiem pārvadāto pasažieru skaits ir audzis par 
20%, bet prāmjos pārvadāto kravu apgrozī
jums kāpis par 12%.

“Ventspilnieks.lv” jau ziņoja, ka, neska
toties uz ilgtermiņa periodā vērojamo salī
dzinoši zemo kravu apgrozījumu pagājuša
jā gadā, kad Ventspils ostā pārkrauto kravu 
apjoms nedaudz pārsniedza 20 miljonus 
tonnu, un piezemētās nākotnes prognozes, 
Ventspils brīvosta tomēr cer šajā gadā sagla
bāt esošo apgrozījuma apjomu.

Šīs kopējās tendences vērojamas arī saistī
bā ar dzelzceļa kravu pārvadājumu apmēru, 
kas janvārī samazinājies par 15,9% salīdzi
nājumā ar pagājušo gadu un bija 4,062 mlj. 
tonnu. Tas ir zemākais rādītājs pēdējo desmit 
gadu laikā. Iepriekš zemākais rādītājs bija 
2010. gada janvārī, kad pārvadāja 4,598 mlj. 
tonnu, bet augstākais – 2014. gadā ar 5,717 
mlj. tonnu. 

Starptautisko pārvadājumu apmērs veidoja 
3,958 mlj. tonnu (16,4%), bet audzis iekšze
mes pārvadājumu apmērs par 7,6% līdz 103 

500 tonnām. No starptautiskajiem dzelzceļa 
kravu pārvadājumiem tranzīta kravu apmērs 
bija 3,686 mlj. tonnu (16,2%), importa – 241 
300 tonnu (19,1%), bet eksporta kravas – 30 
600 tonnu (17,5%). Pēc Satiksmes ministri
jas datiem, dzelzceļa tranzīta kravu apmērs 
caur ostām bija 3,24 mlj. tonnu (21,1%).

Tikmēr satiksmes ministrs Uldis Augulis 
(ZZS) jau paguvis atkal palielīties. Kā jau tas 
ZZS raksturīgi, vērtējot viņa pārstāvētā poli
tiskā spēka vadītās valdības darbu, U.Augulis 
steidz pirmsvēlēšanu laikā cienīgi slavēt savu 
veikumu. Viņš izplatītajā paziņojumā norāda: 
“Transporta un sakaru jomā sekmīgi noritē
jis darbs pie iniciatīvām, kuru ietekmi izjutīs 
ikviens iedzīvotājs – autoceļu stāvokļa pakā
peniska un mērķtiecīga uzlabošana, pasažie
ru pārvadājumu pakalpojumu sakārtošana, 
dzelzceļa satiksmes attīstība, jauni maršruti 
tranzīta un aviācijas attīstībā. “

U.Augulis pamanījies uzslavēt viņa vadītās 
ministrijas paveikto, kā teikts paziņojumā, 
“paveikto tranzīta nozares stiprināšanā“ un 
“pozitīvi novērtējams konteinerkravu apjo
ma pieaugums Latvijas ostās 2017.gadā, kas 
ir palielinājies par 15,9% un ir līdz šim labā
kais rādītājs”. Arī kopējo kravu apgrozījuma 
ziņā pagājušo gadu viņš novērtējis pozitī
vi, jo “pārkrauto kravu apjomi saglabājās 
gandrīz iepriekšējo gadu līmenī”. Izvērtējot 
turpmākos darbības virzienus un aktivitātes, 
U.Augulis sola šogad turpināt “aktīvi strādāt 
pie kravu diversifikācijas un kravu piesais
tes no Āzijas” un “nostiprināt sadarbību starp 
Latviju, Baltkrieviju un Ķīnu, Baltkrievijas
Ķīnas kopprojekta “Lielais akmens”  
kontekstā”. 

P 
rotams, šī ievērojamā kravu apgro
zījuma sarukumu procentuāli 
“paspilgtina” pērnā gada sākumā 
novērotais akmeņogļu bums, kad 
Krievija pati nespēja ar visu mil

zīgo ogļu apjomu tikt galā un tās novirzīja 
lielā apjomā arī caur Latvijas ostām. Šogad 
janvārī pārkrauto ogļu apjoms Latvijas ostās 
ir par 40,1% mazāks nekā pirms gada jeb 
1,143 mlj. tonnu. Koksnes šķelda pārkrau
ta 111 900 tonnu apmērā, kas ir samazinā
jums par 26,5%. Vienīgi ķīmisko beramkravu 
apjoms (230 080 tonnas) ir neliels atspaids, 
šeit vērojams kāpums par 8,5%. Un tomēr, 
lai arī ostās visvairāk pārkrautas beramkra
vas 2,577 mlj. tonnu apmērā, tomēr tas ir 
par 23,1% mazāk nekā gadu iepriekš. 

Dramatiska aina vērojama arī lejamkravu 
segmentā, kur Latvijas ostās janvārī pārkrā
va 1,435 mlj. tonnu jeb par 35,8% mazāk 
nekā gadu iepriekš. Lielāko daļu pārkrauto 
lejamkravu veido naftas produkti – 1,362 mlj. 
tonnu, kas ir kritums par 36,9%.

Vienīgi beramkravu segmentā ir vērojama 
būtiska tendence. Proti, ģenerālkravas pār
krautas 1,008 mlj. tonnu apmērā, kas ir par 
17,2% vairāk nekā pērnā gada attiecīgajā 
periodā. Atkal lēcienu uzrāda kokmateriāli, 
kas pārkrauti 276,1 tūkstošu tonnu apjomā 
un ir kāpums par 35,7%. Seko “roro” jeb ar 
prāmjiem transportēto kravu apjoms 283,6 
tūkstošu tonnu apmērā (+18,8%) un kra
vas konteineros ar 396,2 tūkstošiem tonnu 
(+4,5%).

Diemžēl, ja paraugāmies pēdējo desmit 
gadu bilancē, pārkrauto kravu apjomu ziņā 
tieši janvāra mēnešos, tad vienā rādītājā šī 
gada rezultāti ir izteiktā antirekorda līme
nī. Tik maz lejamkravu kā šī gada pirmajā 
mēnesī vēl nebija pārkrauts. Starpība starp 
otru zemāko rezultātu 2011. gadā ir teju 0,5 
mlj. tonnu, bet ražīgākajā 2015. gadā apjoms 
sasniedza 2,696 mlj. tonnu. Beramkravu seg
mentā šogad ir piektais zemākais rādītājs, 
bet ģenerālkravu jomā fiksētais apjoms tikai 
par 0,016 tonnām atpaliek no pēdējās des
mitgades rekordaugstā rādītāja.
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"Ventspilniekam.lv" kļuvis zināms, ka 
Vides aizsardzības un reģionālās attīstī-
bas ministrija (VARAM) beidzot sadzirdē-
jusi Ventspils pilsētas pašvaldības opozīci-
jas deputātu iebildumus par domes darbu 
un atzinusi jūsu kritiku par pamatotu. Vai 
tiešām tā ir? 

Jā, tas tiešām ir noticis. Februāra sākumā 
saņēmām pašvaldību lietās atbildīgās minis
trijas – VARAM – atbildi uz mūsu janvāra 
sākuma iesniegumu. Pēc tajā uzrādīto argu
mentu izpētes VARAM informē, ka ministrija 
nosūtījusi vēstuli Ventspils pilsētas domei ar 
lūgumu pārskatīt pašvaldības izveidoto komi
siju nepieciešamību. Šī ministrija beidzot ir 
atzinusi: likums pieļauj, ka komisijas tiek 
veidotas un tajās notiek darbs tikai atsevišķu 
pašvaldības funkciju pildīšanai.

Kas vainas pašvaldības komisijām?
Vairums no Ventspils pilsētas domes 26 

izveidotajām komisijām ir pilnībā nevaja
dzīgas, tās dublē, bet patiesībā ir nelikumī
gi pārņēmušas likumā noteikto pašvaldības 
komiteju pienākumus, turklāt šo neleģitīmo 
komisiju apšaubāmajai darbībai tiek izšķēr
dēti ievērojami pašvaldības līdzekļi.  

Neleģitīmi un ievērojami izdevumi, 
izšķērdība? Par kādām summām ir runa?

Mēs, opozīcijas deputāti, arī to gribētu 
zināt, tāpēc vistuvākajā laikā ķersimies pie 
šīs summas noskaidrošanas.

Bet tikko, pirms pāris nedēļām, taču 
tika pieņemts Ventspils pilsētas pašvaldī-
bas budžets. Vai tad tā gatavošanas proce-
sā šādi izdevumi nebija redzami?

Kā jau iepriekšējā intervijā "Ventspilniekam.
lv" minēju, pašvaldības budžets apzināti ir vei
dots necaurspīdīgs, lai neviens nevarētu precī
zi zināt, kādiem pasākumiem konkrēti un cik 
tieši pašvaldības administrācija izlieto nodok
ļu maksātāju, valsts un Eiropas Savienības 
līdzekļus. Pēc neskaitāmiem lūgumiem tā arī 
nesaņēmām pietiekamas detalizācijas pakāpē 
gatavotu budžeta projektu, turklāt tas nepār
skatāmais “acu aizmālēšanas” projekts tika 
izsniegts tikai nedēļu pirms apstiprināšanas. 
Pašvaldības administrācija un valdošā vairāku
ma deputāti budžeta veidošanas gaitā mēne
šiem ilgi izdomāja visādas nejēdzīgas atrunas, 
lai opozīcijas deputātiem neizsniegtu detalizē
tu informāciju par pilsētas finanšu izlietojumu. 
Taču mēs noteikti noskaidrosim un informē
sim lasītāju, cik konkrēti izmaksā komisijas, 
kuru lietderību tagad noliedz arī pašvaldības 
darbu uzraugošā ministrija. 

Gaidīsim. Taču atgriežamies pie 
Ventspils pilsētas pašvaldības komisijām. 
Jūs sakāt, ka tās ir prettiesiski pārņēmu-
šas likumā noteikto pašvaldības komite-
ju pienākumus. Tomēr likumā ir noteik-
ta, piemēram, administratīvās komisijas 
izveides nepieciešamība!?   

Tas tiesa, tomēr likumos noteikta ir tikai 
četru – administratīvās, vēlēšanu, iepirku
mu un civilās aizsardzības komisiju izveides 
nepieciešamība pašvaldībās. Tātad VARAM 
vairs neredz 22 Ventspils pilsētas pašvaldī
bas komisiju darba tiesisko pamatojumu. 
Ventspils pilsētas domei skaidri tiek pateikts, 

Atbildīgā ministrija nostājas Ventspils 
pašvaldības opozīcijas deputātu pusē
"Ventspilnieks.lv" jau ir rakstījis par dīvaino kārtību, kāda Ventspilī valda 
deputātu deleģēšanai domes izveidotajās komisijās. Opozīcijas deputā
ti  šā gada sākumā vērsās ar iesniegumu atbildīgajā Vides un reģionālās 
attīstības ministrijā (VARAM), lūdzot izvērtēt Ventspils pilsētas pašvaldības 
darbības likumību attiecībā uz komisiju un padomju izveidošanu un to 
locekļu iecelšanu. "Ventspilnieks.lv" rīcībā nonākusi informācija, ka VARAM 
opozīcijas deputātu prasību atzinusi par pamatotu. Kā atbildīgās ministrijas 
atzinums ietekmēs Ventspils pilsētas pašvaldības darbu, kādēļ  līdzšinējā 
kārtība ir jāmaina, – uz šiem un citiem jautājumiem lūdzām atbildēt opozīci
jas frakcijas līderi Ģirtu Valdi Kristovski.

ka ir jāpārskata šo 22 komisiju nepiecieša
mība, bez tām pilnībā iespējams iztikt! Tās 
dublē vai veic Ventspils pilsētas pašvaldības 
administrācijas un deputātu komiteju darbu. 

Vai tā nav tāda opozīcijas deputātu pie-
kasīšanās? Iespējams, ka lasītāji teiktu 
– štrunts par procedūrām, galvenais, lai 
ir rezultāts! Ventspilī tas ir redzams. Vai 
nav vienalga komitejas vai komisijas to 
apspriež? Galu galā Lembergs tāpat visu 
nosaka!

Atgādināšu, ka visi lielie štrunti, pārkāpu
mi un sekas sākas ar maziem pārkāpumiem, 
tas ir, ar štruntiem. Vai ne tāpēc tiesa ir liegu
si A.Lembergam pildīt domes priekšsēdētā
ja pienākumus? Taču viņš šādus aizliegumus 
apiet. Arī likumu “Par pašvaldībām”, kropļo 
tur noteiktās pašvaldības pārvaldes būtību, 
savu interešu dēļ mākslīgi, izšķērdīgi simulē 
komisiju darba nepieciešamību.  

Labi. Piekrītam. Tad paskaidrojiet vēl-
reiz, kāpēc opozīcijas deputātiem ir tik 
svarīgi tikt iesaistītiem komisiju darbā? 
Jūs taču esat proporcionāli pārstāvēti visās 
četrās Ventspils pašvaldības komitejās, kā 
to nosaka likums “Par pašvaldībām”.

Tur jau ir tas suns aprakts. Tā kā likums 
nepārprotami pasaka, ka opozīcijas depu
tātiem jābūt proporcionāli pārstāvētiem 
visās pašvaldības komitejās un šo prasību 
valdošais vairākums nevar nekā apiet, tad 
Ventspilī īstais lēmumu tapšanas darbs rit 
komisijās, kuru veidošana nav likumā aprak
stīta. Tādejādi tas ir pamats, lai mūs, trīs opo
zīcijas deputātus – A.Landmani, I.Landmani 
un mani neiekļautu komisijās. bet maksimāli 
ierobežotu deputāti D.Kornu komisiju darbā, 
kur ir pieejami darba materiāli un informā
cija, kur tiek izdiskutēti daudzi nozīmīgi paš
valdības lēmumi. Tiek liegtas šo opozīcijas 
deputātu Satversmes 101.pantā nostiprinā
tās tiesības jēgpilni piedalīties pašvaldības 
darbā, tiek ierobežoti un ignorēti tiesiskas 
valsts principi.

Komisiju lēmumi taču nonāk komite-
jās. Opozīcijas deputāti var tos skatīt. Vai 
ne tā?

Daudzi komisijās lemtie jautājumi nekad 
nenonāk komitejās. Tā, piemēram, Attīstības 
komiteja pusgada laikā ir skatījusi divus 
salīdzinoši vienkāršus tehniskus jautājumus, 
taču Attīstības komisijā šajā laikā skatīts des
mitiem reižu vairāk jautājumu, no kuriem 
vismaz daži satur politiski jūtīgu pašvaldības 
attīstības tematiku. Tas parāda, kā Ventspilī 
lēmumu pieņemšanas smaguma centrs ļaun
prātīgi no komitejām novirzīts uz komisijām. 

Vai jūs gribat teikt, ka pašvaldības vadī-
ba vēlas opozīcijas deputātus izolēt no 
pilnvērtīgas darbības iespējām domē, no 
piekļuves sensitīvas dabas informācijai?

Jā. Tieši tā. Tas liecina par pašvaldības vadī
bas bailēm, par vēlmi slēpt pašvaldības dar
bības atsevišķus aspektus, nepieļaut, ka opo
zīcija stāv blakus, redz un analizē, ka tiem ir 
līdzvērtīgas spriešanas un lēmumu pieņem
šanas iespējas. Tāpēc apzināti tiek ierobe
žotas mazākuma deputātu iespējas kontro
lēt vairākuma deputātu darbību. Tāpēc atkal 

jāatgādina, ka tieši minētā kontroles funkcija 
ir opozīcijas deputātu primārais pienākums 
demokrātiskas valsts pārvaldē, tajā skaitā 
pašvaldībā. 

Ko par to saka jūsu vēlētāji? Ventspils 
pašvaldības vēlēšanās par jūsu Apvienoto 
sarakstu turpat trešdaļa ventspilnieku ir 
atdevuši savas balsis.

Daži ir ļoti pesimistiski noskaņoti par mūsu 
valsts tiesiskumu, uzskata, ka varu Ventspilī 
ir sagrābis autoritārs režīms, ka veselīga kon
kurence nepastāv, valdošajiem ir informācijas 
monopols. Daudziem ir grūti saprast, kāpēc 
to pieļauj VARAM un tiesas? 

Taču VARAM atbilde liecina, ka, iespē-
jams, lietas mūsu valstī sāk mainīties tie-
siskuma virzienā.

Būtu jau labi. Tomēr jāatgādina, ka VARAM 
izpratne par prettiesisko Ventspils pilsētas 
pašvaldības pārvaldes kārtību mainās tikai 
pēc mūsu neatlaidīgas rīcības, pēc mūsu 
vairākkārtējas pierādījumu par pašvaldības 
pārvaldes pārkāpumiem piestādīšanas un 
juridiska pamatojuma iesniegšanas. Tas ir 
pamatīgs darbs, kas mums, četriem opozīci
jas deputātiem, ir jāpaveic, lai tiesiski pama
totu un VARAM uzrādītu, pat vēl vairāk – pie
rādītu – pašvaldības pārkāpumus.

Bet pretējā puse taču nestāvēs rokas 
klēpī salikusi, ja VARAM sāk uzdot neēr-
tus, jūsu rosinātus jautājumus!

Skaidra lieta. Šādā gadījumā arī VARAM 
pretī stāv A.Lembergs ar savu tradicionālo 
demagoģisko retoriku. Tās ģenerēšanā aktīvi 
piedalās pašvaldības administratīvais aparāts. 

Bet tad jau jums ir maz cerību, vai, teik-
sim, ļoti sarežģīti kaut ko vērā ņemamu 
panākt.

Jā. Opozīcijai nekur neklājas viegli. Pirms 
pāris dienām mēs, opozīcijas deputā
ti, lūdzām Ventspils pilsētas domes vadību 
izsniegt VARAM vēstules kopiju par komisi
ju  tematiku. Saņēmām atteikumu. Neticami! 

Tomēr tik un tā esat savu panākuši! 
VARAM tagad ir aicinājusi Ventspils pilsē-
tas domi pārskatīt pašvaldības izveidoto 
komisiju nepieciešamību. Rudenī šī minis-
trija jums atbildēja, ka pašvaldības dome 
pati nosaka darba organizāciju domē. 

Jā. Interesantākais tikai sākas. Tagad redzē
sim, kā rīkosies Ventspils pilsētas dome. Pēc 
VARAM norādes pašvaldībai tagad būtu jāat
sakās no izšķērdīgajām un nekam nevajadzī
gajām komisijām. Jāatceļ virkne prettiesisko 
lēmumu, kas liedz opozīcijas deputātu darbu 
tajās dažās komisijās, kuru darbība ir loģiski 
pamatota un nepieciešama. Esam pārlieci
nāti, ka tie ir tikai daži pirmie pasākumi, kas 
uzsāk autoritārā Ventspils režīma demontāžu 
un aizstāšanu ar labas pārvaldības prasībām 
un demokrātiskai valstij atbilstošu pašvaldī
bas pārvaldi. 

Pašvaldības budžets apzināti ir veidots necaurspīdīgs, lai 
neviens nevarētu precīzi zināt, kādiem pasākumiem konkrēti 
un cik tieši pašvaldības administrācija izlieto nodokļu 
maksātāju, valsts un Eiropas Savienības līdzekļus.
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T 
as, ka Ventspils ir pensionāru para
dīze, ir tikai kārtējais pašvaldības 
manipulatīvais triks ar skaitļiem. 
Nevienam nav noslēpums, ka pil
sētā ir pietiekoši daudz tādu cil

vēku, kuri jau gadiem ilgi savos ienākumu 
rēķinos bankās saņem iespaidīgas mēnešal
gas un citus ienākumus. Palūkojieties kaut 
vai esošajā Ventspils pilsētas domes depu
tātu vidū. Kas joprojām vada pašvaldību? 
Pareizi, pensionāri! Šie cilvēki, kuri saņem 
jau tā tik lielas vecuma pensijas (piemē
ram, A.Lemberga apmēram 6000 eiro lielās 
vecuma pensijas mēneša apmērs ir vienāds 
ar vairuma Latvijas pensionāru vesela gada 
ienākumiem...), joprojām turpina saņemt 
iespaidīga apmēra citus ienākumus. 

Smagos noziegumos apsūdzētais Aivars 
Lembergs nevar pilnvērtīgi pildīt pašvaldības 
priekšsēdētāja funkcijas, taču kā deputāts 
var strādāt. Viņa vietā formāli visas domes 
sēdes vada un arī it kā sagatavo lēmumpro
jektus un pilda citas vadošas funkcijas ilgga
dējā pilsētas vadītāja pirmais vietnieks infra
struktūras jautājumos Jānis Vītoliņš. Kā liecina 
dokuments par 2017. gada decembrī izmak
sāto atalgojumu J.Vītoliņam, viņš algā "uz 
rokas" saņēmis 2812,78 eiro. Kopējos pērn 
gūtos ienākumus uzzināsim pēc tam, kad 
būs apkopotas gada deklarācijas. Taču 2016. 
gadā par darbu Ventspils pilsētas domē 
J.Vītoliņš saņēmis 40 914 eiro jeb vidēji vai
rāk nekā 3400 eiro mēnesī. 

Tiesa, mēnešalga domē ir tikai tāds 
“sīkums”. Lielākos ienākumus 45 415 eiro 
apmērā viņam nodrošinājis Ventspils brīvos
tas valdes priekšsēdētāja vietnieka amats. 
Savukārt kā pensionārs viņš saņēmis arī 
vecuma pensiju 10 812 eiro apmērā, bet no 
“Swedbank” atklātā pensiju fonda – 3000 
eiro. Vēl 3,6 tūkstoši eiro deklarēti kā citi 
ienākumi, ko izmaksājusi Valsts sociālās 
apdrošināšanas aģentūra.

Ventspils pilsētas domes deputāts un pilsē
tas attīstības jautājumu komitejas priekšsē
dētājs A.Lembergs decembrī nopelnījis tikai 
pieticīgus 1109,60 eiro. Maz. Toties viņa sie
vas Kristīnes Lembergas kā Ventspils pilsētas 
domes izpilddirektora vietnieces un attīstības 
pārvaldes vadītājas algas konts papildinājies 

Ventspils domē valdošie dzīvo cepuri kuldami

par 2623,88 eiro.
Bet cik tad vēl pirms gada savu ienā

kumu apmēru bija deklarējis A.Lembergs? 
Latvijā viens no visbagātākajiem pensionā
riem A.Lembergs 69 943 eiro saņēma no 
Valsts sociālās apdrošināšanas aģentūras kā 
pensiju un cita veida ienākumus. 45 386 eiro 
A.Lembergs nopelnīja Ventspils brīvostas pār
valdē, iespaidīgu summu 187 819 eiro viņš 
saņēmis algā “uz papīra” esošajā Biznesa 
attīstības asociācijā, kurai nav pat sava biro
ja. Ienākumus veidojuši vēl vairāki avoti, bet 
par darbu domē gadā nopelnīti 19 372 eiro.

Kopumā pērn decembrī pašvaldībā visie
spaidīgāko atalgojumu saņēmis Ventspils pil
sētas domes izpilddirektora vietnieks infor
mācijas un komunikāciju tehnoloģiju jautā
jumos Edgars Spalāns. Šo jomu Ventspils pil
sētas vadība joprojām nezaudē cerību attīstīt 
kā vienu no galvenajām prioritātēm (plānoto 
absolventu skaits IT jomā joprojām ir des
mit reižu zemāks nekā nosprausts pilsētas 
atīstības plānā). Par šīs jomas attīstību pil
sētā atbildīgais E.Spalāns decembrī saņēmis 
4268,82 eiro. Četru tūkstošu slieksni izdevies 
pārkāpt arī Ventspils pilsētas domes izpilddi
rektoram Aldim Ābelem. Viņš decembrī par 
darbu domē saņēmis 4003,70 eiro. Šīs divas 
amatpersonas gan nav domes deputāti, taču 
viņi veic savus pienākumus ciešā "saitītē" ar 
vadību. 

Kad mēs ar jums vēl bijām mazi, teju 
visi lasījām „Sīpoliņa piedzīvojumus”. 
Atcerieties, kā tur Pētersīļa kungs uz 
tāfeles pierakstīja: „Ķirsēns nav labs, 
bet hercogs Mandarīns ir labs. Barons 
Apelsīns ir ļoti labs, viņš patlaban ēd trīs
desmit ceturto zvirbuli...” Un mēs bijām 
ļoti sašutuši, jo, bērni būdami, skaidri 
zinājām, ka mazais Ķirsēns patiešām ir 
labs, bet hercogs Mandarīns it nemaz 
ar’ nav labs.

Vai, ja palūkojam latviešu klasiskajā 
literatūrā – kā tur Andrejs Upīts „Zaļajā 
zemē” rakstīja par bērnu izklaušināšanu? 
Dažam labam mācītājs Arps mīļi apglau
dīja galviņu, teikdams: „Labi, labi, mans 
bērns” un vēl grāmatiņu iedāvāja, bet 
citam, kurš peršas un rēķinus kā skan
dēt noskandēja, tik kaut ko nomurkšķēja 
un pamāja – sak, ej un priecājies, ka bez 
žagariem tiki cauri...

Tas nav godīgi! – skaļi iesauksies mūs
dienās dzīvojošs lasītājs, kurš dzīvo vis
notaļ demokrātiskā valstī, un zina, ka 
bērnus nedrīkst šķirot labos un sliktos, 
un, ja labi apdomā, nav pieļaujams šķi
rot arī pieaugušos. Ja divi vai pieci, vai 
trīspadsmit indivīdi apzinīgi veic savus 
pienākumus, padara savu darbu labi, 
tad nevar vieniem izsniegt balvas, bet 
otriem – kā tautā teic „piķi uz puļķa”. 
Bet ja nu tā notiek, ko tad? Mūsu lai
kabiedrs taču ir labi informēts gan par 
cilvēktiesībām, vienlīdzīguma ideju, kā 
arī orientējas likumos. Tikai – vai ar to 
pietiek? Ciktāl darbojas mūsu taisnīgie 
likumi un kā īsti ir ar vienlīdzību mūsu 
sabiedrībā, un vai neprasās atkal reiz 
ieskatīties vecā, labā Orvela grāmatiņā, 
kur visi dzīvnieki ir vienlīdzīgi, bet daži ir 
krietni vienlīdzīgāki par citiem. Viņiem i 
siles pilnākas un barība treknāka, i kūti
ņas siltākas un migas mīkstākas, un pil
nīgi piemirsies, ka pirms kāda laiciņa viņi 
bija tikpat vienlīdzīgi kā tie, kam tagad 
silē pelavas un kūts jumtā vēji svilpo. 
Piemirsies, ka pavisam nesen paši blēja, 
māva un mauroja par vienlīdzību, netais
nīguma iznīdēšanu un taisnīguma atjau
nošanu, jo ir tik patīkami apzināties, ka 
esi ticis atzīts par labu bērnu, ka tev 
paglauda galviņu un dāsni apveltī ar sal
dumiem un mantiņām. 

Par to pašu arī izcilā latviešu dzejnie
ka Viļa Plūdoņa dzejas rindās no poēmas 
„Uz saulaino tāli” – to saka Vecais Gulbis:

„Mūs’ kungs ir zelta kungs! Ne reizi 
viņš

Nav kanalim vēl garām pagājis,
Kur nebūtu kaut ko mums pasviedis.
Mēs esam dadzis citu putnu acīs:
Tie visi mūsu lielo laimi skauž...”
Lūk, arī atbilde tai pārtapšanai, vai, 

zinātniski runājot, metamorfozei – lai 
iekļūtu vienlīdzīgāko no vienlīdzīgajiem 
pulciņā, ir jāpatīk kādam kungam! Un 
nav svarīgi, cik labs bērns, skolnieks, pil
sonis, darbinieks, sportists, dakteris vai 
deputāts esi – ja nepatīc kungam, sliktais 
esi un tāds arī paliksi. 

Viena no mūsdienu skaļākajām un apjomīgākajām tiesvedībām viennozīmīgi ir smagos noziegumos apsūdzētā Aivara Lemberga 
krimināllieta, kurai tuvojas ne vien desmitā jubileja, bet arī ilgi gaidītais nogurdinošās un apnicīgās prāvas noslēgums. Šo noslē-
guma posmu iezīmē šonedēļ A.Lemberga krimināllietā uzsāktās tiesas debates, pēdējo vārdu sacīs gan aizstāvji, gan prokurori. 
Kad tās būs noslēgušās, Rīgas apgabaltiesai būs jāpaziņo spriedums. Priecīgā ziņa ir tā, ka, īsi sakot, ilgi gaidīto beigu sākums ir 
pienācis. Ne tā iepriecinošākā – tiesu debates varētu aizņemt pāris mēnešus. Un tomēr, plats solis finiša virzienā ir sperts. To, ka 
šogad spriedums tiks nolasīts, Temīdas pārstāvji atzina jau pagājušā gada nogalē.

Deputātu vidū decembrī visražīgāko algu 
saņēmis Ventspils pilsētas domes priekšsē
dētāja pirmais vietnieks sadarbības jautā
jumos jeb pēc ranga trešais politiķis Guntis 
Blumbergs, kurš ir Ventspilī valdošās par
tijas “Latvijai un Ventspilij” pilsētas intere
šu kārtotājs Saeimā. G.Blumbergs saņēmis 
2853,26 eiro. Tikai nedaudz atpaliek domes 
priekšsēdētāja vietnieks Didzis Ošenieks ar 
2825,89 eiro. Aigo Gūtmaņa un Ilzes Buņķes 
algas lielums bijis nedaudz vairāk nekā 1000 
eiro, bet pārējie ir “mierīgie” deputāti – Uldis 
Boitmanis, Igeta Gredzena un Andris Grigalis, 
kuri par darbu domē saņēmuši uz rokas tuvu 
650 eiro.

Algu saraksts ir garš, par dažādu atbildīgo 
dienestu, domes nodaļu vadītāju un vispārē
jo algu hierarhiju pašvaldībā pievērsīsimies 
kādā no nākamajiem numuriem. Nobeigumā 
salīdzinājumam pieminēsim faktu par to, cik 
dāsnu atalgojumu saņēmuši domes opozī
cijas deputāti. Dace Korna kā deputāte un 
Administratīvās komisijas locekle kopā saņē
musi 530,07 eiro. Opozīcijas deputātu gru
pas vadītājs Ģirts Valdis Kristovskis, kā arī abi 
pārējie deputāti – Aivis un Ivars Landmaņi – 
attiecīgi pa 245,61 eiro "uz rokas". 

Iveta Kažoka, Līga Stafecka, Sabiedrības 
par atklātību "Delna" un "Providus" domnī

cas pētījums “Varas līdzsvars un kontrole  
Latvijas pašvaldībās”, 2018. g. februāris

Labie 
bērni un 
sliktie 
bērni
Dalījuma – labie un sliktie – princips 
ir vecs kā pati pasaule. Jūs jau zināt, 
ka pie Ziemassvētku eglītes labie 
bērni dabū mantiņas un saldumus, 
savukārt sliktie – žagarus! Ja pavei-
cas, nedabū neko. Tikai, raugi, paliek 
atklāts jautājums par kritērijiem 
bērnu šķirošanai labajos un sliktajos. 

Beigu sākums ir pienācis: Lemberga 
krimināllietā sāktas tiesas debates

A.
Lembergs pašlaik ir ierauts 
vairākās tiesvedībās, bet 
centrālā ir tā, kurā pret viņu 
celtas apsūdzības smagos 
noziegumos. Šonedēļ sāk

tais procesa nobeiguma fāzes posms – tie
sas debates – tik drīz nebeigsies. Valsts 
apsūdzības uzturētāju debašu runu apjoms 
A.Lemberga krimināllietā pārsniedz 5000 
lapaspuses, pirms tiesas sēdes atklāja pro
kurors Juris Juriss. “Grūti ir spriest un progno
zēt. Aptuvenais daudzums, ja mani atmiņa 
neviļ, bija 800 lapas spriedumam Digitālajā 
lietā. Šeit ir valsts apsūdzības uzturētāja 
debašu runu saturs uz 5000 lapām,” teica 
J.Juriss.

Jāatzīmē, ka apsūdzētais A.Lembergs 
nekavējās jau septīto reizi savas krimināllie
tas izskatīšanā kārtējo reizi pieteikt noraidī
jumu tiesas sastāvam. Viņš atkārtoti pauda 

pārliecību, ka esošais tiesas sastāvs nespējot 
nodrošināt objektīvu un taisnīgu tiesu. Viņš 
arī pauda uzskatu, ka krimināllietas iztiesā
šanas laikā neesot ievērotas vairākas viņa 
pamattiesības, piemēram, neesot nodroši
nāta viņa dalība katra pierādījuma pārbaudē 
un neesot sniegta pienācīga informācija par 
viņam izvirzītajām apsūdzībām. Kā jau tas 
bija prognozējams, Rīgas apgabaltiesas ties
nešu kolēģija pēc īsas apspriedes pieņēma 
lēmumu neapmierināt apsūdzētā prasību. 

Lai ilgo procesu nevilktu garumā, tiesas 
sēdes notiks katru darba dienu, izņemot 
piektdienas. Tā nolēma tiesa. Pats apsūdzē
tais šoreiz neizmantos tiesības runāt pats, bet 
gan debatēs uzstāties deleģējis advokātus. 
Ar ironisku nožēlu A.Lembergs brīdināja, ka 
aizstāvības runa būšot ļoti gara, ņemot vērā 
“daudzās neskaidrības apsūdzībā un daudzos 
jautājumos nesaprotamo”. 

Tiesas debates ir viens no noslēdzošajiem 
posmiem lietas izskatīšanas procesā. Pirmais 
uzrunu saka prokurors, pēc tam cietušais 
un apsūdzētais vai viņa advokāts. Prokurors 
motivēs savu viedokli par apsūdzētā vainu 
un izsaka viedokli par piemērojamā soda 
mēru. Tiesas debašu ilgums ir neierobe
žots. Pēc tām katram to dalībniekam ir tie
sības uz vienu repliku par runu saturu. Kad 
tiesas debates būs beigušās, apsūdzētais 
teiks pēdējo vārdu. Tomēr, ja tiesas deba
tēs to dalībnieki savās runās vai apsūdzētais 
pēdējā vārdā atklāj jaunus svarīgus apstākļus 
vai tiesvedībā nepārbaudītus pierādījumus, 
tiesa var lemt par izmeklēšanas atsākšanu. 
Pēc tam atkal no jauna sākas tiesas deba
tes, kuru noslēgumā beidzot tiek sagatavots 
spriedums. Tiesa, šis būs pirmās instances 
spriedums, līdz ar to tiesas spriedumu varēs 
pārsūdzēt. 
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Pārbaudīs “Oligarhu 
lietas” izmeklēšanu
Prokuratūra pārbaudīs “oligarhu lie
tas” izmeklēšanā pieņemto lēmumu, 
tai skaitā par kriminālprocesa izbeig
šanu, pamatotību, taču neveidos tam 
tiesībsargājošo iestāžu starpinstitu
cionālo komisiju. 

Nespēj vienoties 
viesstrādnieku jautājumā
Valdība atlikusi lemšanu par kvali
ficēta darbaspēka piesaisti no ārze
mēm atsevišķās jomās, jo vēl esot 
nepieciešamas diskusijas par atseviš
ķām sarakstā esošajām profesijām. 
Ekonomikas ministrija plāno, ka ārval
stu darbaspēku varēs piesaistīt 237 
profesijās. Iebildumi esot pret lauk
strādnieku ievešanu, jo Latvijā paš
laik esot 80 000 bezdarbnieku, kurus 
piesaistīt šiem darbiem. Asi noraidoši 
EM vēlmei piesaistīt IKT speciālistus 
pauduši šīs nozares uzņēmumi.

Šokēti par elektrības 
rēķiniem
Zemnieku saeima saņēmusi neskaitā
mus zvanus no lauksaimniekiem, kuri 
pauž neizpratni un sašutumu par jan
vāra elektroenerģijas rēķiniem, kas 
ir no 40% līdz pat 80% augstāki 
nekā agrāk. Zemniekiem nākas mak
sāt no 50 līdz pat 600 eiro dārgāk. Ja 
netiks atcelta jaudas obligātā iepirku
ma komponente par ampēriem, kas 
ir jaunums rēķinu kārtībā, zemnieki 
prasīs ekonomikas ministra demisiju.

Ekonomika augs 
par 4%
Latvijas ekonomika 2018. gadā pie
augs par 4%, 2019. gadā ekonomi
kas izaugsme veidos 3,4%, bet 2020 
līdz 2021. gadā izaugsme būs tuvu 
potenciālajam līmenim – 3%, liecina 
Finanšu ministrijas jaunākās progno
zes. Kā būtisks izaugsmes nodrošinā
tājs līdzās eksportam un investīcijām 
saglabāsies privātais patēriņš, kuru 
veicinās spēcīgais algu pieaugums un 
bezdarba līmeņa tālāka mazināšanās.

Aizliegt VDK ziņotājiem 
piedalīties vēlēšanās
Parlaments nodevis izskatīšanai 
komisijās deputāta Artusa Kaimiņa 
ierosināto likumprojektu, kas paredz 
aizliegt tiesības pašvaldību vēlēšanās 
kandidēt arī bijušās Valsts drošības 
komitejas aģentiem un ziņotājiem. 
Līdzīgs rosinājums valdības komitejā 
iesniegts, liedzot šādām personām 
kandidēt arī Saeimas vēlēšanās.

Inflācija 2,0%
Vidējais patēriņa cenu līmenis janvārī, 
salīdzinājumā ar līdzīgu laika periodu 
pērn, palielinājās par 2,0%. Precēm 
cenas pieauga par 1,5% un pakalpo
jumiem – par 3,3%. Lielākā ietekme 
bija cenu kāpumam ar mājokli saistī
tām precēm un pakalpojumiem, pār
tikai un bezalkoholiskajiem dzērie
niem, dažādu preču un pakalpojumu 
grupai, transporta jomā un veselības 
aprūpē.

Tērē vairāk nekā 
nopelna
Latvijas iedzīvotāji slikti māk rīkoties 
ar savām finansēm, nereti tērējot 
vairāk, nekā nopelna, un izmanto
jot vieglas iespējas aizņemties, tajā 
skaitā ātros kredītus, liecina pētīju
ma rezultāti.

LATVIJĀ

Inga Antāne, partijas “Laiks Pārmaiņām” 
valdes priekšsēdētāja, uzsver, ka izmaiņas 
nacionālajā un arī starptautiskajā politikā un 
ekonomikā prasa jaunu skatījumu uz valsts, 
tajā skaitā arī uz Kurzemes reģiona tālākās 
attīstības procesiem. Tā kā partijas “Laiks 
Pārmaiņām!” mērķis ir panākt, lai reģionā
lā politika top katrā konkrētā Latvijas reģio
nā uz vietas, Kurzemes reģionālajā nodaļā, 
līdzīgi kā partijas Latgales nodaļā, strādās 
un par reģiona attīstībai būtiskiem jautāju
miem lems paši kurzemnieki. “Ventspilī dar
bojas ļoti vienkāršs pamatlikums – jo labāk 
klājas ostai, jo labāk pilsētas iedzīvotājiem. 
Tāds pats likums strādā arī Latvijas ekonomi
kā – jo attīstītāka un konkurētspējīgā ir valsts 
infrastruktūra, visas mūsu ostas, autoceļi un 
dzelzceļš, jo augstāks ir arī valsts iedzīvotāju 
labklājības līmenis. Ir pēdējais laiks saprast, 
ka valsts budžetā ieplūstošā nauda  neiz

Partija “Laiks Pārmaiņām” Ventspilī 
dibina Kurzemes reģionālo nodaļu

Gandrīz 20 mlj. eiro dārgā Zinātnes un inovāciju centra Ventspilī būvniecība sāksies tieši pēc gada – 2019. gada sākumā. Otra īpa-
ši dārgā būve Ventspils pilsētā pāris gadu laikā (pašlaik strauji būvējas Ventspils Mūzikas vidusskolas jaunā ēka ar koncertzāles 
funkciju) atradīsies lielajā pļavā Rūpniecības ielā, tieši iepretim tiltam pār Ventu starp abām degvielas uzpildes stacijām.

Kamēr Latvija vēl tikai gatavojas savai simtgadei, jau šo piektdien, 16. februārī,  savu 
simto valstiskuma atjaunošanas dienu svinēs mūsu kaimiņvalsts Lietuva, bet vēl pēc 
nedēļas – Igaunijai simtgades svinības.

aug kādā mistiskā veidā Valsts kasē, kādam 
tā ir jānopelna. Un to dara uzņēmēji, viņu 
nodarbinātie darbinieki, katrs, kurš ar savu 
darbu rada un sniedz vērtības visai sabiedrī
bai. Lai visi šie cilvēki varētu justies droši par 
savu rītdienu, nepieciešama stabila un prog
nozējama nodokļu sistēma;  realitātē, nevis 
tikai uz papīra esoša sakārtota un atbalstoša 
uzņēmējdarbības vide; uz cilvēku vajadzībām 
orientēta sociālā sfēra; 21.gadsimta Eiropas 
Savienības valstij atbilstoša veselības aprūpe, 
un daudzas citas lietas. Lai to visu sasnieg
tu, jāsāk ar mazumiņu – ar sevi, savu ciemu, 
pilsētu, novadu un reģionu. Partijas “Laiks 
Pārmaiņām” reģionālo nodaļu dibināšana ir 
viens no šādiem soļiem labākai nākotnei,” 
uzsver I.Antāne. Partijas “Laiks Pārmaiņām” 
valdes priekšsēdētāja norādīja, ka jau tuvā
kajā nākotnē partijas reģionālās nodaļas tiks 
izveidotas arī citos reģionos. 

Reģionālo politisko partiju “Laiks 
Pārmaiņām” pērnā gada rudenī Ventspilī 

kopā ar domubiedriem izveidoja Inga Antāne. 
Partijas dibināšanas kongresā Ventspilī tās 
manifestam un mērķiem par Latvijas nākot
ni pievienojās vairāk nekā 350 dibinātā
ji no dažādiem reģioniem – no Ventspils, 
Daugavpils, Saldus, Talsiem, Kuldīgas, Rīgas, 
Liepājas un citām pilsētām un novadiem. 
Tās valdē vienlaikus ar valdes priekšsēdētāju 
Ingu Antāni darbojas Linards Gulbis, Ingrīda 
Gradkovska un Alīna Rugine.

Ar partijas manifestu var iepazīties www.
laiksparmainam.lv . 

Kaimiņvalsts Lietuva svin savu simtgadi

Kā 
jubilejas reizē pienākas, uz 
dzimšanas dienas svinī
bām tiek lūgti tuvi un tāli 
viesi. Ielūgumu piedalīties 
Lietuvas valsts atjaunoša

nas simtgadei veltītajā  internacionālajā fes
tivālā “Live and prosper, the Baltics” saņēma 
Latvijas Senioru kopienu apvienība (LSKA) 
kopā ar Rīgas aktīvo senioru aliansi (RASA). 
Festivāls 11. februārī  notika Marijampolē, kas 
ir septītā lielākā Lietuvas pilsēta.

Var saskatīt dažas līdzības starp Lietuvas 
pilsētu Marijampoli ar tās apmēram 50 
tūkstošiem iedzīvotāju un Latvijas pilsētu 
Ventspili, kas ir mūsu valsts sestā lielākā 
pilsēta ar apmēram 41 tūkstoti iedzīvotāju. 
Abas pilsētas divās daļās dala upes – Lietuvā 
Šešupe, Latvijā – Venta. Abas pilsētas izska
tās skaisti sakoptas, bet iedzīvotāju ikdienas 
rūpes ir vienas un tās pašas, galvenokārt 
iespējas strādāt un nopelnīt ģimenei iztiku. 
Ar to gan līdzība arī beidzas. Marijampolei 

ostas nav, nav arī lielu rūpniecības uzņēmu
mu, toties ir sava cukura ražošanas rūpnīca, 
kuru no likvidācijas nosargājuši visai ekstrē
mā veidā, pat aplencot ar smago tehniku!

Uz Marijampoli, pateicoties biedrības 
„Ventspils uzplaukumam” atbalstam, devās 
LSKA un RASA delegācija piecu cilvēku sastā
vā, kur LSKA pārstāvēja valdes locekle Astrīda 
Babāne un RASA valdes priekšsēdētāja 
Terezija Mackare, kā arī abu organizāciju val
des locekles Saulcerīte Briede, Anna Plauča 
un Hilda Pudāne. 

Internacionālo festivālu organizēja Trešās 
paaudzes Marijampoles universitāte un tās 
ilggadējā vadītāja Ona Sakalauskiene. Lietuvā 
šādi – par Trešās paaudzes universitāti – sauc 
senioru aktivitāšu centru, kurš senioriem dod 
iespēju apgūt jaunas zināšanas un piedalīties 
visdažādākās interešu grupās, kuras sauc par 
fakultātēm. 

Pasākumu ar savu klātbūtni pagodināja 
Lietuvas Seima deputāts Dainius Gaižauskas, 

sakot emocionālu uzrunu un Lietuvas valdī
bas vārdā sveicot visus internacionālā festi
vāla dalībniekus. 

Skaisti un svinīgi zālē tika ienesti visu trīs 
Baltijas valstu karogi, atskaņotas šo valstu him
nas. Festivālu kuplināja arī koncerts. No Latvijas 
tajā piedalījās Jūrmalas senioru deju kolektīvs 
“Ābelīte”, kā arī neliela muzikantu kapela, kuru 
vadīja  Latvijā pazīstamā  dziesminiece un dzej
niece Rasma Urtāne. Dziedāja Dairis Jansons un 
Laura Krūze, bet dziesmu pavadījumu izpildī
ja Reinis Galenieks. Ļoti skaisti bija arī Lietuvas 
un Igaunijas senioru sagatavotie priekšnesumi, 
nerimās skatītāju ovācijas. 

Pēc priekšnesumiem sekoja delegāciju 
vadītāju uzrunas un apmaiņa ar suvenīriem. 
Mūsu delegācija pasniedza speciāli Lietuvai un 
Igaunijai izgatavotus sienas dekorus ar valstu 
simtgades simboliku, bet pasākuma dvēselei 
Onai Sakalauskienei arī Latvijas karogu.

Noslēguma runu teica Marijampoles vice
mērs Romualdas Makauskas, sirsnīgi patei
coties viesiem par piedalīšanos un novēlot 
Latvijai un Igaunijai arī turpmāk būt vieno
tām ar Lietuvu, kā tas bija Baltijas ceļā. 

Pēc gada sāks 20 mlj. eiro dārgā  
zinātnes un inovāciju centra būvniecību

P 
ar to, ka būvniecība drīzā nākot
nē sāksies, liecina pie lielā zemes 
gabala uzstādītās būvtāfeles 
sabiedrības informēšanai par iece
rētā projekta īstenošanu. Kā skaid

ro pašvaldības iestādes “Komunālā pārval
de” pārstāve Dace Kalsere, pašlaik notiek 
būvprojekta izstrādes darbi (kā liecina 
Iepirkumu uzraudzības biroja informācija, 
būvprojekta izstrāde vien izmaksās 490 000 
eiro bez pievienotās vērtības nodokļa) un 
veikti nepieciešamie tehniskās plānošanas 
uzdevumi. Tiesa, iedzīvotāju vidū dzirdama 
vīpsnāšana par ēkas būvniecībai izraudzī
to vietu, kas agrāk bijusi purvaina, turklāt 
savulaik jau bijušas ieceres izbūvēt lielākas 
ēkas, taču tieši šī iemesla dēļ no idejas īste
nošanas dzīvē atteicās. Šoziem pieredzētie 
īpaši augstie gruntsūdeņu līmeņi, kādi nebi
ja piedzīvoti ļoti sen, radīja problēmas dau
dziem. Kā ventspilnieki labi atceras, arī tur
pat netālu esošajam tirdzniecības centram 
“Tobago”.

Daudzfunkcionālā inovāciju centra jaun
būves projekts, revitalizējot degradēto teri

toriju lielajā pļavā, paredz nākotnē radīt 
Ventspilī tādu Zinātnes un inovāciju centru, 
kur būs pieejamas vairākas un daudzvei
dīgas aktivitātes. Sākotnējā ideja bija radīt 
Ventspilī kaut ko saturiski ļoti līdzīgu, kāds 
jau ir Igaunijas pilsētā Tartu esošais “Ahhaa” 
centrs. Sākotnēji neviens pat neslēpa ambi
ciozo mērķi “nosmelt” lielu daļu no “Ahhaa” 
klientūras tajā virzienā, kas dodas uz Tartu 
no dienvidiem. 

Saskaņā ar projektu, jaunā projekta tel
pās plānots izvietot 93 stacionāri interaktīvus 
eksponātus. Liela daļa no tiem būs paredzē
ti gan pirmsskolas, gan sākumskolas bēr
niem ar mērķi raisīt viņos interesi un izprat
ni par dabas fizikas procesiem un likumiem, 
par dabas zinātņu un moderno tehnoloģiju 
attīstību procesiem. Īsi sakot, zinātnes inte
raktīvie stendi paredzēti kā interesanta laika 
pavadīšana ar zinātnisku pieeju, skaidro paš
valdības iestāde.

Lai izzinātu, kā šādi centri darbojas, ar šo 
projektu visciešāk saistītās amatpersonas ik 
pa laikam aizbrauc kādā izbraucienā uz ārze
mēm. Pēdējais no tiem bija tikko kā februāra 

sākumā, kad “Komunālās pārvaldes” projek
tētāju un centra izveides komanda idejas un 
iespaidus smēlās bērnu zinātnes un inovāciju 
centrā “Muzeiko”, kas atrodas Bulgārijas gal
vaspilsētā Sofijā.

Lielāko daļu jeb 4,74 tūkstošus kvadrāt
metru no 6330 kvadrātmetru lielās kopē
jās platības ēkā aizņems tieši zinātnes un 
interešu izglītības centrs. Savukārt pusotru 
tūkstoti m2 lielo platību paredzēs inovāciju 
centra vajadzībām. Ventspils dome uzskata, 
ka inovāciju centrā ir jāveido jauns biznesa 
inkubators ar biroja telpām, kā arī atvērta 
tipa birojus biznesa akseleratora programmai 
un universālas biroja telpas. Birojus noda
līs vienkārši ar modulārām sienām. Tātad, 
plašas telpas, lai izvērstos uzņēmēji, kuri, 
kā iecerējusi pašvaldība, būšot informāci
jas tehnoloģiju jomā strādājošie. Pašlaik gan 
tas nešķiet reāli, ņemot vērā, ka jebkurā citā 
Latvijas lielpilsētā un atsevišķās mazākās pil
sētās domā par līdzīgām izaugsmes iespē
jām. Daudzsološi izklausās arī domes publis
ki solītās 120 jaunās darbavietas (reāli būšot 
par ceturtdaļu mazāk). 
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 turpinājums no 1. lpp.

Grīvai LVS balva
Latvijas vieglatlētikas gada balvu pasnieg
šanas ceremonijā apbalvojumu saņēma 
arī ventspilniece Lauma Grīva. Tāllēcēja 
saņēma gada balvu nominācijā “Gada 
atgriešanās”. Pērn pasaules čempionātā 
vieglatlētikā ventspilniece iekļuva finālā 
un ar rezultātu 6,54 m izcīnīja devīto vietu, 
kas bija labākais latviešu rezultāts.

Futbolisti no Angolas 
un Kaboverdes 
FK “Ventspils” futbola klubs, kas šobrīd 
jau atrodas mēnesi ilgā treniņnometnē 
Spānijā, noslēdzis līgumu ar pussargiem 
Amansiu Fortešu no Angolas un Šteniu 
no Kaboverdes. Zīmīgi, ka šie abi futbo
listi agrāk spēlēja Kišiņevas “Dacia”, kurā 
par galveno treneri strādāja tagadējais 
ventspilnieku treneris Dejans Vukičevičs 
no Melnkalnes, bet kura investors un 
prezidents ir par FK “Ventspils” vadītāju 
apstiprinātais Krievijas uzņēmējs Adlans 
Šišhanovs. Līgums oficiāli noslēgts arī ar 
Vitāliju Meļņičenko, kurš jau iepriekš ir trīs 
sezonas sargājis FK “Ventspils” vārtus.

100% balance turpinās
Kārtējo uzvaru Latvijas Nacionālās 1.līgas 
čempionātā izcīnījuši Ventspils volejbolis
ti, kuri šoreiz savā laukumā ar 31 (25:18, 
24:26, 25:17, 25:15) pieveica Vecumnieku 
komandu. Rezultatīvākais ar gūtajiem 19 
punktiem bija Edgars Rutkis. VK “Ventspils”, 
kas jau priekšlaicīgi ir nodrošinājuši uzvaru 
regulārajā čempionātā, ir uzvarējis visās 
līdzšinējās 13 spēlēs. Pēdējo spēli regulā
rajā čempionātā Ventspils aizvadīs 24.feb
ruārī izbraukumā Aizkrauklē.

Uzvaru sērija pārtrūkst Ogrē
Pārtrūkusi BK “Ventspils” uzvaru sēri
ja Latvijas Basketbola līgas čempionātā. 
Pirmo zaudējumu sezonā Ventspils pie
dzīvoja viesos Ogrē, kur zaudēja ar 87:89. 
Ogre uzvaras grozu guva 1,6 sekundes 
pirms spēles beigām. Ventspilnieki bija 
uzvarējuši visās 16 šosezon aizvadītajās 
LBL spēlēs, taču joprojām saglabā pārlieci
noši pirmo vietu.

“Venta 2002” zaudē un uzvar
Ventspils hokejisti “VENTA 2002” Latvijas 
čempionāta 1.līgas svarīgā spēlē vispirms 
viesos ar 2:3 zaudēja līderiem HS “Rīga 
2001”, bet pēc tam savā laukumā ar 5:4 
pārspēja HK “Zemgale/JLSS”. Kopvērtējumā 
HK “VENTA 2002” ar 25 punktiem 13 spē
lēs joprojām ieņem ceturto pozīciju. Līderi 
ar 38 punktiem ir HS “Rīga 2001”, seko 
Mārupe (30) un “Lido” (26). Ar “Lido” 
jāspēlē savā laukumā 22. februārī, vēl divās 
spēlēs izbraukumā jācīnās Daugavpilī.

“Velkonim” uzvara Latvijas 
kausā
Ventspilī aizvadītajās Latvijas kausa izcī
ņas sacensībās virves vilkšanā pie uzvaras 
tikusi arī “Velkonis” komanda, kas trium
fēja ieskaitē līdz 680 kg septiņu komandu 
konkurencē. Latvijas čempionāta ieskaitē 
līdz 320 kg divām “Velkoņa” komandām 
attiecīgi otrā un trešā vietā. Jauktajā grupā 
līdz 600 kg ventspilniekiem trešā vieta. 

SPORTA ĪSZIŅAS

Pirmā olimpiskā disciplīna bija garākā 
distance – 1500 metri. Iepriekš komandas 
sapulcē trenere un abi sportisti vienojās, ka 
šajā disciplīnā startēs tieši R.Puķītis, turklāt 
R.J.Zvejniekam šī distance ne visai patīk. 24 
gadus vecais šorttrekists priekšsacīkstēs savā 

Ielauzties desmitniekā
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Kopš 12. februāra Ventspils Ūdens piedzīvojumu parka peldbaseinos atkal atsāksies peldētapmācības nodarbības bērniem. Kā no-
rādīja Olimpiskajā centrā “Ventspils”, peldētapmācības nodarbības vadīs sertificēti un pieredzējuši treneri Pāvels Vilcāns un Sergejs 
Iļjins. Abi treneri darbojas sporta centra “Ezerzeme” ietvaros un ir saņēmuši obligāti nepieciešamo interešu izglītības licenci, kuras 
iepriekš šādiem treneriem un Ūdens piedzīvojumu parkam un Olimpiskajam centram nebija.

skrējienā pēdējā apļa sākumā vēl bija pēdē
jais, taču tad skaisti pa iekšmalu apsteidza 
divus konkurentus un finišēja otrais. Pusfinālā 
tik labi neveicās un viņš palika ceturtais, tā 
nopelnot dalību B finālā.

Arī B finālā viņš finišēja ceturtais. Sākotnēji 
latvietis tika klasificēts kā 13. labākais kopvēr
tējumā, tomēr A finālā tika diskvalificēti divi 
slidotāji, līdz ar to ventspilnieks pakāpās divas 
pozīcijas uz augšu. 

Šis ir R.Puķīša līdz šim labākais rezultāts 
Ziemas olimpiskajās spēlēs. Pirms četriem 
gadiem Sočos viņš startēja vienīgi 1500 
metru distancē, kurā ieguva 15. vietu. 24 
gadus vecais šorttrekists šī gada pašā sākumā 
Eiropas čempionātā savā "kroņa" 1000 m dis
tancē izcīnīja bronzas medaļu, līdz ar to tieši 
šajā distancē arī saistās lielākās cerības.

Šajā, 1000 m distancē, otrdien tika aizvadī
tas kvalifikācijas sacensības un abi mūsu šort
trekisti pārvarēja pirmo kārtu, nodrošinot dalī
bu ceturtdaļfinālos. 

R.J.Zvejnieks startēja ceturtajā priekšskrē
jienā. Savā olimpiskajā debijā viņš slidojumā 

palika pēdējā ceturtajā vietā, taču pēc finiša 
tika diskvalificēts konkurents no Ķīnas, kurš 
traucēja latvietim cīņā par augstāku pozīciju. 
Ķīnietis finišēja pirmais, bet uzreiz pēc finiša 
viņu diskvalificēja. Līdz ar to latvietis varēja 
iekļūt nākamajā kārtā.

“Esmu apmierināts ar savu sniegumu. 
Varbūt bija neliels stress. Šādi skrējieni nav 
man par labu, jo es esmu sprinteris. Ja savos 
skrējienos pazaudēju ritmu, man ir ļoti grūti to 
pēc tam atgūt,” R.J.Zvejnieka teikto citē aģen
tūra LETA. “Pirmais mans uzdevums bija šajā 
distancē pārvarēt pirmo kārtu. Varbūt 1000 
metros neticu sev tik ļoti, jo tā nav mana spē
cīgākā distance, vairāk koncentrējos uz 500 
metriem. Par A finālu 1000 metros var cīnīties 
aptuveni 15 šorttrekisti. Skrējieni ir ļoti ātri, 
un sportisti ir ļoti labās sportiskajās formās. 
Lielākai daļai no slidotājiem ir ļoti liela piere
dze, kamēr man tā ir tikai divi gadi. Pret šiem 
slidotājiem ir grūti.”

Astotajā priekšskrējienā startēja R.Puķītis. 
Arī šajā slidojumā neiztika bez dramatiskiem 
notikumiem. Vispirms tika fiksēts pāragrs  

starts, tad cīņā par labāku pozīciju saķērās 
ungārs un krievs, kurš kritienā līdzi parāva arī 
amerikāni un R.Puķīti. Šis slidojums tika pār
traukts, krievs tika diskvalificēts. R.Puķītis sli
dojumā bija trešais, bet tad izdevās iegūt otro 
pozīciju un to nosargāt līdz finišam.

“Paldies Dievam, kritiens palika bez sekām. 
Sadauzīju nedaudz muguru, bet to apārstēs un 
būs viss kārtībā,” komentēja R.Puķītis. “Man 
bija taktika nosargāt otro pozīciju un nebija 
plāna finišēt pirmajam. Noslēdzošajos apļos 
sargāju tikai savu otro vietu, turklāt varēja 
redzēt, ka skatos apkārt, lai man amerikānis 
neaiziet garām.”

Otrdien šajā distancē vēl nekļuva zināmi 
uzvarētāji, jo tika aizvadītas tikai priekšsacīks
tes. Ceturtdaļfināli, pusfināli un fināli paredzēti 
sestdien, 17.februārī. Savukārt 500 m distan
cē sacensības paredzētas 20. un 22. februārī.

Šajā nedēļas nogalē uz starta izies arī Sanda 
Prūša vadītā Latvijas bobsleja izlase. Svētdien 
un pirmdien notiks sacensības divnieku ekipā
žām, bet 24. un 25. februārī medaļas sadalīs 
četrinieku ekipāžas. 

Četrus mēnešus pēc traģēdijas atsāk peldētapmācības nodarbības bērniem

Peldētapmācības nodarbības bērniem tika 
pārtrauktas pērn rudenī pēc tam, kad 4. 
oktobra vakarā mazajā peldbaseinā notiku
šo nodarbību laikā noslīka četrus gadus vecs 
zēns. Darbu toreiz zaudēja ne vien sporta sko
las “Spars” direktors Viktors Zujevs (uzreiz pēc 
traģēdijas lūdza atstādināt no pienākumu pil
dīšanas, reāli viņa vietā vadītāju sāka meklēt 
tikai nesen), kurš bija traģiskās nodarbības 
vadītājs, bet arī Olimpiskā centra “Ventspils” 
valdes priekšsēdētājs Uldis Boitmanis. Tika 
atceltas arī Olimpiskā centra “Ventspils” 20 
gadu jubilejas svinības. Toreiz izmeklēšanā 
atklājās virkne nebūšanu, kuras šoreiz neva
rēja vairs “piesegt” ar noklusināšanu pašval
dības gaiteņos, jo traģiskā vēsts izskanēja pa 
visu valsti un negadījumu izmeklēja vairāki 
dienesti. 

Izmeklējot traģisko negadījumu, Izglītības 
kvalitātes valsts dienests atklāja, ka Olimpiskais 
centrs “Ventspils” vispār nedrīkstēja piedā
vāt bērniem apmācību peldēšanā, jo īstenojis 

nelicencētu interešu izglītības programmu ies
tādē, kas nemaz nav mācību iestāde. Turklāt 
pati dome un līdz ar to arī lēmumu pieņēmēji 
– deputāti – bija līdzatbildīgi faktā, ka šajā ies
tādē notika nelicencētas nodarbības, jo inte
rešu izglītības programmas īstenošanai nepie
ciešama tieši pašvaldības izsniegta licence. 
Sak’, ko pats neprasīji, būtu iedevuši, esam 
nevainīgi, bet vainīgo sodījām. 

Drošību sporta pasākumos un izglītības pro
cesā regulē Sporta likums, nosakot, ka sporta 
pasākumiem jānoris drošā vidē un tos jāorga
nizē un jāvada kvalificētiem sporta darbinie
kiem, kā arī  Izglītības likums, kas nosaka, ka 
izglītības programmas jāīsteno personas dzī
vībai un veselībai drošos apstākļos. Arī Bērnu 
tiesību aizsardzības likums nosaka, ka bērniem 
pieejamās publiskās izklaides, sporta vai atpū
tas vietās nodrošināma bērna drošība un par 
to ir atbildīgi šo iestāžu darbinieki un vadītāji. 

Šis bija izšķirošais trieciens Olimpiskā centra 
«Ventspils» valdes priekšsēdētāja U.Boitmaņa, 

kurš ir arī pilsētas domes deputāts, ilggadējā 
karjerā. Toties pēc tam gan U.Boitmanim, gan 
V.Zujevam ar domes vadības svētību “atradās” 
darbs steigšus izveidotā biedrībā, kura pārņē
ma atsevišķu funkciju pildīšanu no Olimpiskā 
centra “Ventspils”...

Runājot par peldētapmācību nodarbību 
nodrošināšanu nākotnē, turpmāk Ūdens pie
dzīvojumu parka mazajā peldbaseinā nodar
bības notiks bērniem bez peldēšanas pras
mēm, savukārt lielajā peldbaseinā – bērniem 
vecumā no septiņiem līdz 14 gadiem. Tagad 
šīs nodarbības tiks īstenotas interešu izglītības 
programmas ietvaros. Tas nozīmē, ka vecāki 
varēs atgūt daļu no izdevumiem 23% apmērā 
par bērnu interešu pulciņu apmaksu, iesnie
dzot attaisnojošus maksājuma dokumentus 
Valsts ieņēmumu dienestā. Iepriekš iestāžu 
vadītāji solījās, ka nodarbības abos baseinos 
līdzās trenerim uzraudzīs arī glābējs, tāpat tiks 
pieņemti darbā papildu instruktori, kā arī plā
noja uzstādīt novērošanas kameras. 
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Masleņica!

M 
asļeņica ir 
slāvu tautu 
svētki un 
to mēdz 
a t z ī m ē t 

nedēļas garumā pirms 
Lielā gavēņa. Turklāt 
katrai nedēļas dienai ir 
savi rituāli un ticējumi. 
Masleņicas svētku galve
nā nozīme ir Saules svei
cināšana pēc garās zie
mas, apliecinot tai savu 
mīlestību. Tas ir līdzīgi kā 
Meteņdienā, kad simbo
liski tiek pavadīta ziema 
un sāk gatavoties pava
sara sagaidīšanai. Saule ir 
galvenais simbols un tas 
izskaidro, kādēļ Masleņicā 
cep tieši pankūkas: apaļš 
kā Saules disks, dzeltens 
kā Saules redzamā gais
ma, Saule kā dzīvības 
simbols. 

Ja latvieši Meteņdienā 
jeb Aizgavēnī gan labi 
paēda, gan izdancojās, 
Masleņicā vēl divi būtiski 
simboliski notikumi ir riņķa 
deja un salmu lelles dedzi
nāšana. Ar riņķa deju cil
vēki nodzēš visu negatīvo 
likteni un pēc tam ieliek 
pamatus visam pozitīva
jam jaunajā gadā. Savukārt 
ar salmu lelli notiek atva
dīšanās no visa nevajadzī
gā, liekā, nepiepildītā un 
nepadarītā. 

Piejūras Brīvdabas 
muzejā Masleņica ik gadu 
raisa lielu interesi dažā
du tautību cilvēki vidū, šos 
svētkus aktīvi apmeklē arī 
latvieši un tie vienlaikus 
ir kā dažādu tautu un tra
dīciju saliedēšanās noti
kums. Masleņica muzeja 
teritorijā sāksies no plkst. 
12.00. Turpmāko trīs stun
du laikā uz lielās skatu
ves svētku apmeklētā
jus gaida dziesmas, dejas, 
jautras riņķa dejas, interak
tīvas spēles un konkursi ar 
skatītājiem. Uzstāsies vie
tējie mākslinieki un viesi 
no Rīgas – ventspilnieku 
iemīlētais vokālais ansam
blis “Vereteno”. Varēsiet 
apmeklēt nacionālas krie
vu, baltkrievu un ukrai
ņu sētas, vizināties zirgu 
pajūgos un baudīt dažādus 
gardumus. Šaut ar loku, 
pierādīt savas prasmes 
putnu biedēkļu sadedzinā
šanā un, protams, baudīt 
pankūkas! Pēc salmu lelles 
izkūpēšanas gaisā notiks 
ieejas biļešu loterija, bet 
Masleņicas noslēgumā tur
pat muzejā no pusčetriem 
pēcpusdienā sāksies disko
tēka tautas gaumē. 

Latvieši Meteņdienu jau 
ir aizvadījuši un uzsā-
kuši lielā gavēņa laiku, 
tikmēr slāvu tautām 
Meteņiem līdzīgi svētki 
– Masleņica – ir vēl priek-
šā. Tās svinēšana visā 
Latvijā notiek šajā nedē-
ļas nogalē, arī Ventspilī. 
Tradicionāli Masleņicu 
svinēs Ventspils Piejūras 
brīvdabas muzejā.
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A 
tbilstoši kalendāram katrs gads Ķīnā ir saistīts ar kādu no 12 
dzīvniekiem. Sena leģenda vēsta, ka Buda pirms aiziešanas no 
zemes sasauca pie sevis visus dzīvniekus. Atnāca 12 no uzaici
nātiem dzīvniekiem. Šķiroties Buda iedeva katram pa vienam 
valdīšanas gadam. Gadi tika uzdāvināti tādā secībā, kādā dzīv

nieki atskrēja: Žurka, Vērsis, Tīģeris, Trusis, Pūķis, Čūska, Zirgs, Aita, Pērtiķis, 
Gailis, Suns, Cūka. Kaut arī ik 
pēc 12 gadiem katra dzīv
nieka laiks atkārtojas, tomēr 
60 gadu laikā katrs no gada 
saimniekiem nomaina savu 
stihiju: koks, uguns, zeme, 
metāls, ūdens. Pilns cikls 
attiecīgi ir sešdesmit gadu 
ilgs, un tad sākas no jauna. 

Lai arī vairums eiropiešu 
Zodiaka zīmes un ar tiem 
saistītos horoskopus uztver 
galvenokārt kā izklaidi, 
Austrumos pret savu horo
skopu izturas ļoti nopietni. 
Piemēram, piedzimt Pūķa 
gadā skaitās vislabāk, jo 
pūķi dzimst „zem veiksmes 
zīmes”. 1988. gadā – pēdējā 
Pūķa gadā ļoti daudz ķīniešu 
ģimeņu pat pārkāpa Ķīnā esošo likumu, kas aizliedz dzemdēt vairāk par vienu 
bērnu ģimenē, lai tikai tiem piedzimtu dēls – Pūķis.

JAUNAIS GADS VAI PAVASARA SVĒTKI? 
Ķīniešu Jaunais gads iesākas jaunā gada pirmajā diennaktī, kad pie debe

sīm parādās jauns mēness. Jauno gadu ķīnieši dēvē par Pavasara svētkiem. 
Ķīniešu Jaunais gads atšķiras no tradicionālā gada tādēļ, ka līdz 1912.gadam, 
kad tika dibināta Ķīnas Republika, ķīnieši izmantoja tā saukto zemnieku 
kalendāru, kas ir atkarīgs gan no Mēness, gan Saules un tiek dēvēts par luni
solāro. Zemnieku kalendārs paredzēja, ka atkarībā no Mēness fāzēm tiek arī 
noteikti mēneši. Ik pa diviem vai trijiem gadiem tiek pielikts klāt viens mēne
sis, lai izlīdzinātu radušos starpību, tāpēc atšķirībā no gregoriāņu kalendāra 
ķīniešu Jaunā gada datums ir plūstošs, un tas var būt janvārī vai februārī. Tādēļ 
nav brīnums, ka ķīniešu Jaunā gada datums katru gadu mainās, iekrītot perio
dā no 21. janvāra līdz 20. februārim. Šogad Jaunais ķīniešu, arī Jaunais Mēness 
gads pēc Latvijas laika sāksies 16. februārī pulksten 23:05  un turpināsies līdz 
2019. gada 4. februāra pulksten 23:04.

Jaungada svinēšanai Ķīnā ir gara vēsture – sākotnēji tas bija saistīts ar zie
došanu dievībām un senčiem, kas parasti tika veikta gada sākumā vai beigās 
un saucās “siņjaņ” – jaunais gads. Pēc Siņhanas revolūcijas 1911. gadā, kad 
Ķīnā pieņēma jauno gadu skaitīšanas stilu un 2012. gadā pārgāja uz gregori
āņu kalendāru, lai ķīniešu jaunais gads atšķirtos no Eiropā un citviet pasaulē 
svinētā, to pārdēvēja par Pavasara svētkiem – Čuņze.

Vēl kāds Pavasara svētku nosaukums ir “Gonjaņ”. Ar to saistīta arī sena 
leģenda.  Gonjaņ bijis mežonīgs zvērs, kas nesis cilvēkiem daudz bēdu. Kad 
viņš nācis, tad koki no viņa niknuma meta nost lapas, bet 
zeme kļuva neauglīga. Kad viņš devās prom – daba atdzīvojās 
un uzplauka ziedi. Ļaudis ilgi domājuši, kā briesmoni aizbai
dīt, un izprātoja, ka šim nolūkam lieliski derētu plaukšķenes. 
Tieši Gonjaņ aizbaidīšanai  Jaunā gada sagaidīšanas brīdī arī 
gaisā bagātīgi tiek laistas dažādas plaukšķenes. Arī mūsdie
nās ķīnieši  dekorē savas mājas ar plastmasas petardēm, lai 
tādējādi aizbaidītu ļaunos garus. Un kas par to, ka ir 21. gad
simts? Senču tradīciju godā turēšana vēl nevienam nav nāku
si par skādi…  

KĀ ĶĪNIEŠI SVIN JAUNO GADU
Lai arī oficiāli Ķīnā laiks tiek skaitīts pēc Gregora kalendāra, 

sadzīvē pārsvarā tomēr izmanto tradicionālo ķīniešu kalendā
ru, atbilstoši kuram tiek svinēta arī lielākā daļa svētku, un jo 
īpaši Jaunais gads. Tam nākas pielāgoties arī šajā Āzijas liel
valstī strādājošajām Rietumu kompānijām, jo šo svētku laikā 
darbs teju pilnībā apstājas. 

Kopumā ķīniešu Jaunā gada svinības ilgst piecpadsmit 
dienu, un gandrīz uz katru no tām attiecas savas tradīcijas. 

Klāt Dzeltenā  Zemes Suņa gads! 
Chu Shen Tan!
15.februārī mums visiem ir lieliskā iespēja sagaidīt Jauno gadu 
jau otro reizi – šoreiz saskaņā ar ķīniešu kalendāru. Šajā dienā 
savās tiesībās stājas Dzeltenā Zemes Suņa gads, un gada 
saimnieks tad arī noteiks, kādas tendences tajā valdīs. Ķīniešu 
horoskops sola – suns visu gadu modri sargās mūsu labklājību 
un viss notiks precīzi un taisnīgi. Uzticamais un augsti intelek
tuālais Suns nāks palīgā visiem cietējiem un sodīs krāpniekus, 
liekuļus un citu aizvainotājus. Tā sakot, katrs saņems pēc 
nopelniem. 

Uz māju vārtiem tiek līmēti Jaunā gada uzraksti, pie sienām ķīnieši karina 
atbilstošas jaungada gleznas. Milzu popularitāti guvuši hieroglifi – novēlēju
mi, tādi kā – “laimi”, veselību”, “ilgu mūžu”, un, protams, svētku dienās obli

gāti tiek rīkotas tradicionā
lās masu izrādes, tādas kā 
lauvu deja vai pūķa dan
cis, notiek arī dažādas sporta 
sacensības. Ķīnieši ir pārlieci
nāti, ka svinības vairo laimi, 
veselību, veiksmi un bagā
tību. Savukārt svētku laiku 
viņi izmanto draugu un radu 
apciemošanai. Līdzīgi kā pie 
mums tiek uzskatīts, ka līdz 
Jaunajam gadam jānomaksā 
visi parādi un jāiztīra mājok
lis. Jaunā gada naktī nedrīkst 
mazgāt matus, nedrīkst neko 
aizņemties, kā arī jāizvai
rās no pērnā gada biežas 
pieminēšanas. 

Ja vēlaties Dzeltenā Zemes 
Suņa gada sākumu atzīmēt 

īsti ķīniskā manierē, tad galdā noteikti jāceļ pašu gatavoti pelmeņi. Jo, saska
ņā ar tradicionālajiem uzskatiem, pelmeņi nav tikai garšīgs ēdiens vien, tie 
simbolizē vislabākos novēlējumus visām ģimenēm, no kuriem visvēlamākais  
ir dēlu dzimšana. Ķīniski “Laimīgu jauno gadu!” skan – “Chu Shen Tan”. 

KO MUMS SAGATAVOJIS DZELTENAIS SUNS?
Astrologi prognozē, ka nākamais gads atbildīs sava dzīvniekaaizgādņa 

raksturam, tāpēc visām Zodiaka zīmēm panākumi un veiksme būs garantē
ti. Pozitīvas tendences skars gan karjeras izaugsmi, gan personisko dzīvi. Šis 
periods sagādās daudz patīkamu pārdzīvojumu un personisku sasniegumu 
darbā. Vajag tikai nomērķēt uz rezultātu un Jaunais gads atnesīs pārsteidzo
šus sasniegumus.

Gada stihija – Zeme – visām norisēm piešķirs stabilitāti un pamatīgumu. 
Savukārt vīrišķā polaritāte Jan – racionālismu un ekstravertumu. Pats gada 
saimnieks Suns sagaidīs praktiskumu, konservatīvismu, pacietību, uzticamī
bu un, galvenais, godīgumu. Šī gada devīze skan: esi modrs un lieki neriskē! 
Tātad visādas avantūristiskas ieceres labāk atlikt malā, tās tāpat, visticamāk, 
nerealizēsies un atnesīs vien kreņķus un zaudējumus.

Astrologi pareģo, ka Suņa gads būs mierīgs un mērens. Tas būs ideāli pie
mērots, lai izveidotu diplomātiskus sakarus, noslēgtu līgumus un pamie
rus. Tāpat nākamais gads atnesīs pozitīvas pārmaiņas personiskajā dzīvē. 
2018.gads pēc Austrumu kalendāra priecē ar savu optimismu un pozitīvo 
noskaņojumu.

Bet ja nu Jauno gadu ir vēlme nosvinēt vēl reizīti, tad vērts zināt, ka, piemē
ram, Šrilankā Jaunais gads tiek svinēs agrā pavasarī pēc Hindu kalendāra… 



Nr.  7 (50)  2018.  gada 16.  februār is8  /  Brīvbrīžiem

A U N S
Darbā atbildīgi pienākumi, kas paņems daudz spēka un 
enerģijas. Vismaz brīvdienās noliec tos pie malas un atpū

ties. Jauki būtu palutināt sevi – satikties ar draugiem, apmeklēt 
izklaidējošu pasākumu vai vienkārši nedarīt neko. Tādējādi uzkrāsi 
spēkus un varēsi pievērsties karjerai. 

V Ē R S I S
Necenties visā pierādīt savu taisnību, jo kādreiz taču var 
arī piekāpties. Dodoties uz „barikādēm”, tikai vairosi 

stresu. Patiesībā šajā periodā ir jāraugās nākotnē – prātā rosās inte
resantas idejas, kuras līdzcilvēki novērtēs un izteiks komplimentus. 
Pastāv iespējas izveidot noderīgus kontaktus.

D V Ī Ņ I
Īstais laiks parādīt savus profesionālos talantus, gūt ievē
rību un tādējādi bruģēt ceļu karjeras kāpienam vai jeb

kādām citām pozitīvām pārmaiņām darba jomā. Ja šaubies par 
iemaņām vai zināšanām, atceries, ka mācīties nekad nav par vēlu. 
Apmeklē kursus vai seminārus, prāts atvērts zināšanām.

V Ē Z I S
Lietišķajā jomā vai biznesā nepieņem sasteigtus lēmu
mus. Visu rūpīgi izrēķini, un nepaļaujies uz draugu solīju

miem. Ja būsi apdomīgs, tad panākumi, jaunas iespējas un izdevī
gi darījumi būs tavās rokās. Attiecībās šobrīd svarīgs mīļotā cilvēka 
atbalsts, sapratīsieties teju vai no pus vārda.

L A U V A
Darbā kārtīgi jāstrādā, tad arī būs augļi. Tajā pat laikā kar
jeras kāpiens prasīs daudz emociju. Nevajadzētu strīdē

ties ar priekšniecību. Par mieru un saticību jāgādā arī privātajā dzīvē 
– ģimenes cilvēkiem par labu nāks atklāta izrunāšanās, bet brīva
jiem ļaudīm derētu pārdomāt savas vēlmes un attieksmi.

J A U N A V A
Darbs ir dzīves „sāls” un ieņem ļoti nozīmīgu vietu tavā 
dzīvē. Kopumā viss ritēs sekmīgi – var rasties jauni kontak

ti vai piedāvājumi. Tikai esi piesardzīgs, ja profesionālā tēma saistās 
ar ārzemēm. Brīvdienās vislabāk jutīsies savējo lokā. Bet, ja esi sirdī 
brīvs, dzīve var uzdāvāt burvīgu iepazīšanos.

S V A R I
Ja darbā vai biznesā viss nevirzās tā, kā tev gribētos, atliec 
darāmo uz vēlāku laiku. Daudz svarīgāks šobrīd ir dvēseles 

komforts un harmonija sevī. Cīnoties ar birokrātiju, iespējams zaudēt 
daudz enerģijas. Brīvdienās būsi aizņemts ar ģimenes pienākumiem, 
tikai mājiniekus pārāk neizrīko, tad var izcelties konflikti.

S K O R P I O N S
Sirdi sildīs mīlestība. Varbūt šis ir īstais brīdis pozitīvām 
pārmaiņām? Ja attiecībās vēlies kaut ko citādāk, izrunājies 

ar mīļoto cilvēku. Nedēļas nogalē ir piemērots laiks saimniecības 
darbiem un saviesīgai mājas ballītei. Jaunā darba nedēļa solās būt 
nemierīga, sargies no stresa un uzmani finanses.

S T R Ē L N I E K S
Veiksmīgas sarunas ar bankām vai iestādēm, taču jābūt 
uzmanīgam, parakstot dokumentus. Iegādājies ko vēr

tīgu, bet netērējies par niekiem un nepaļaujies atlaižu „buma” 
provokācijām. Brīvdienās prieku sagādās tikšanās ar draugiem. 
Attiecībās ar otro pusīti mīļums un sirsnība.  

M E Ž Ā Z I S
Ienākumi atkarīgi no paveiktā darba apjoma, un, tā kā 
būsi noskaņots aktīvi rīkoties, par finanšu stāvokli, visti

camāk, nebūs jāsūdzas. Palutini sevi, iegādājoties kaut ko skaistu 
priekam. Brīvdienās esi kopā ar savējiem, izrunājies par svarīgāko 
un nogludini asumiņus, ja tādi rodas emociju iespaidā.

Ū D E N S V Ī R S
Labākas iespējas nopelnīt, ja būsi gatavs sadarboties un 
uzklausīsi kolēģu vai biznesa partneru viedokli. Tev tas 

problēmas nesagādās – labprāt kontaktēsies ar cilvēkiem un teju 
vai ar katru spēsi atrast kopīgu valodu. Brīvdienās iepriecini ģimeni 
ar kādu skaistu pirkumu, palutini savējos un sevi pašu.

Z I V I S
Darba jomā vēlēsieties sasniegt vairāk, taču dažkārt 
jābūt pacietīgam un jāprot gaidīt. Jaunus piedāvājumus 

rūpīgi izvērtē un lietišķos jautājumos rīkojies bez emocijām. Ja vai
rāk smaidīsi, pavērsies ceļi uz cilvēku sirdīm. Ikdienā jābūt uzmanī
gam tēriņos un nedrīkst paļauties iepirkšanās drudža provokācijām.
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Ja kādreiz tiks izgudrotas zāles pret 
idiotismu, pirms vēlēšanām tās 
vajadzēs kaisīt no lidmašīnām… 

Ceļu policists aptur autovadītāju par 
ātruma pārsniegšanu. Šoferis lūdzas:
 Ļaujiet man braukt, lūdzu, lūdzu! 
Tas ir dzīvības un nāves jautājums! 
Mani mājās gaida kaila sieviete…
Policists:
 Nu, un tad?
Autovadītājs:
Redziet, ja sieva mājās pār
nāks agrāk, es bušu līķis!

Sieva – tā ir laime, kas ar katru 
gadu kļūst pilnīgāka un pilnīgāka…

Puisis sūdzas seksologam:
 Dakter,  visas manas draudzenes 
apgalvo, ka es gultā nekam nederot. 
Nesaprotu, kā gan viņas 15 sekun
žu laikā to vispār var novērtēt?!

Sarunājas divi draugi.
 Vai tu varētu apprecēt mei
teni tikai naudas dēļ?
 Nē, bet ja tā labi padomā, nebū
tu labi, ka viņa paliktu vecmeitās 
tikai tādēļ vien, ka viņai ir nauda…

Sieva prasa vīram:
 Kā tev patīk mana jaunā kleita?
Vīrs:
 Piedod, dārgā, es steidzos uz darbu, 
un man tagad nav laika skandalēties!

Narkologs jautā pacienta tēvam:
 Kā jūs sapratāt, ka jūsu 
dēls ir narkomāns?
 Ievēroju izmaiņas uzvedībā – ner
vozitāte, neiecietība pret apkār
tējiem… Un kā kronis visam – no 
mājas sāka pazust narkotikas!

Cauri lidmašīnas salonam skrien 
pilots ar izpletni uz muguras.
Pasažieri satraukti jautā:
 Vai kas noticis?
Pilots:

 Neuztraucieties, viss kārtībā! Tikai 
nelielas nepatikšanas darbā… 

Latvijā ir daudz godīgu cilvēku, kuri 
ir gatavi strādāt sabiedrības labā. 
Un, lai sabiedrība to neaizmirstu, 
viņi reizi četros gados izkar savas 
fotogrāfijas publiskās vietās – ceļ
malās, uz afišu stabiem un sabied
riskā transporta pieturvietās… 

 Būtu zinājusi, ka tu esi tāds nabags, 
es ar tevi nemūžam neprecētos!
 Kad teicu: “Tu esi viss, kas 
man ir”, vai tiešām tu domā
ji, ka esmu romantiķis?!

Par sievietes gaumi nestrī
das. To apmaksā.

Čaks Noriss ir vienīgais cilvēks, 
kurš tenisā uzvarējis sienu.

Es ļoti rūpīgi sekoju līdz savai 
figūrai. Bet līdzko es novēr
šos, tā viņa tūlīt sāk ēst!

Boss pieņem darbā jaunu sekre
tāri. Darba intervijā viņš jautā:
Vai angļu valodu labi zināt?
Sekretāre:
 Jā, tā man ir kā otra dzimtā valoda.
Boss:
 Tad pasakiet angliski manu tele
fona numuru – 6663629.
Sekretāre:
 Seks, seks, seks, frī seks tu nait.

Man šķiet, ka alkohols sāk 
graut manu ķermeni. Bet es 
jau neesmu nekāds vārgu
lis, lai padotos un atteiktos!

Matemātikas skolotājs, ieskatoties 
skolnieka burtnīcā, dziļi pārsteigts par 
pārgudrajiem secinājumiem, saka:  
 Pēterson, viens no mums laikam ir 
nojūdzies!  
Nākamajā dienā Pētersons skolotā
jam uz galda noliek aploksni.  

 Kas tas ir?  
 Izziņa no skolas ārsta, 
ka es esmu normāls.

Kāds vīrs vakariņo smalkā res
torānā. Pēc rēķina saņemša
nas viņš šokēts saka viesmīlim:
 Tūkstoš eiro par vienām vaka
riņām?! Ceru, ka jūs man kā 
kolēģim iedosiet atlaidi?
 Jūs arī esat viesmīlis?
 Nē, laupītājs…

Sieva lasa mīlas dzejoļu krājumu. 
Pēkšņi viņa lielā izbrīnā saka vīram:  
 Dārgais, tu zini, kaut kāda Aspazija 
nozagusi tev dzejoli, kuru tu man 
veltīji pirms diviem gadiem!

Vīrietis iekļūst autoavārijā... Cietušo 
aizved uz slimnīcu, bet, tā kā 
nekas traks tam nav noticis un pats 
pacients jūtas lieliski, viņu nākamajā 
dienā no slimnīcas izraksta. Tās pašas 
dienas vakarā uzreiz pēc ziņu raidī
juma avārijā cietušā dzīvoklī atskan 
telefona zvans.  
Zvana viņa ārstējošais ārsts:  
 Vai jūs nevarat atgriezties slimnī
cā? Šodien rādīja reportāžu no jūsu 
avārijas vietas... Izrādās, jūs esat ļoti 
smagi cietis un jums nepiecieša
mas vairākas sarežģītas operācijas.

Jauns vīrietis ezera malā novēro trīs 
večiņas, kuras peldas. Jaunākā no 
omītēm aši pārpeld no viena kras
ta līdz otram un atpakaļ. Vidējā no 
viņām to pašu gabalu pieveic 2 rei
zes, un vecākā nopeld 3 reizes. 
Vīrietis, apbrīnas pilns uzrunā dāmas: 
Tas ir neticami! Jūsu gados tik spor
tiskām būt. Kā jums tas izdodas?  
Pirmā atbild 70gadīgā: Es jaunībā 
biju Latvijas čempione peldēšanā.  
80gadīgā stāsta: Es kādreiz biju 
Eiropas meistare peldēšanā.  
Tad ierunājas 90gadīgā: Es savos 
labākajos gados strādāju par mei
teni pēc izsaukuma Venēcijā...

P 
irms dažiem gadiem, kad Ventspils toreiz vēl neatstādināto mēru publiski uz dažiem mirkļiem 
(no mūžības viedokļa raugoties) ielika padomāt par dzīvi aiz restēm, viņu uz tiesas namu pavadī
ja “ziedu tantes”. Kundzes, kas savam elkam nesa ziedu klēpjus, protams, svēti ticot viņa nevai
nīgumam un ļaunās pasaules vareno sazvērestībai... “Ziedu tantes” šobrīd vairs nav redzētas (lai
kam tiesas sēdes pamatīgi ievilkušās gadu garumā). Bet žēl – tas tiešām bija īsta šova cienīgs paņē

miens. Un labi izskatījās arī TV kameru gaismās. Lai iedvesmotu pašreiz jau atstādinātā mēra fanu kluba 
dalībnieces, “Ventspilnieks.lv” iesaka ielūkoties pašreiz notiekošo Ziemas olimpisko spēļu foto ilustrācijās. 
Tur teju vai mediju varoņu godā nokļuvušas totalitārās Ziemeļkorejas “skaistuļu armijas” daiļavas, kuras, tēr
ptas brīnišķīgi piegrieztās uniformās, jestri atbalsta savējos sportistus no tribīnēm. Ir no kā pamācīties...



ОВЕН
На работе вас ожидают ответственные обязанности, которые потребу-
ют от вас много энергии. В выходные постарайтесь отложить все дела 
и отдохнуть. Хорошо бы побаловать себя – встретиться с друзьями, 

посетить развлекательное мероприятие или просто ничего не делать. Это позво-
лит вам набраться сил, а затем заняться карьерой. 

ТЕЛЕЦ
Не пытайтесь во всем доказать свою правоту, иногда можно и 
уступить. Отправляясь «на баррикады», вы только получите 

дополнительный стресс. В этот период хорошо заглянуть в будущее – вам при-
дут в голову интересные идеи, которые близкие оценят и выскажут вам ком-
плименты. Существует вероятность, что в этот период вы установите полез-
ные контакты. 

БЛИЗНЕЦЫ
Самое время продемонстрировать свои профессиональные талан-
ты, завоевать признание и начать выстраивать карьеру, подходя-

щий период для любых положительных перемен в рабочей сфере. Если вы 
сомневаетесь в наличии у вас определенных навыков и знаний, то помните, 
что учиться никогда не поздно. Рекомендуется посетить курсы или семинары, 
ваш разум открыт для получения знаний. 

РАК
В деловой сфере не рекомендуется принимать поспешные реше-
ния. Необходимо все тщательно взвесить, лучше не полагаться на 

обещания друзей. Если вы будете предусмотрительны, то успех, новые воз-
можности и выгодные предложения не заставят себя ждать. В отношениях 
в данный период важна поддержка со стороны второй половинки, вы будете 
понимать друг друга с полуслова. 

ЛЕВ
Если будете как следует работать, то и результат вас порадует. В то 
же время карьерный рост потребует много душевных сил. Не сле-

дует ссориться с начальством. О спокойствии и взаимопонимании стоит поза-
ботиться и в личной жизни – семейным представителям знака на пользу пой-
дет откровенный разговор, а свободным Львам хорошо бы пересмотреть свои 
желания и отношение к жизни. 

ДЕВА
Работа – всему голова, она занимает очень важное место в жизни 
человека. В целом все будет складываться удачно – могут появиться 

новые контакты или предложения. Но будьте осторожны, если профессиональ-
ная тема связана с зарубежьем. В выходные лучше всего вы будете чувство-
вать себя среди близких. Если вы еще не встретили свою половинку, судьба 
может преподнести приятный сюрприз. 

ВЕСЫ
Если на работе или в бизнесе все идет не так, как хотелось бы, отло-
жите дела на более поздний срок. Намного важнее сейчас душев-

ный комфорт и внутренняя гармония. В борьбе с бюрократией вы можете 
потерять много энергии. В выходные вы будете заняты семейными обязанно-
стями, однако старайтесь не навязывать свое мнение домашним, иначе могут 
возникнуть ссоры. 

СКОРПИОН
Ваше сердце согреет любовь. Может, настал истинный момент для 
позитивных перемен? Если вы хотели бы что-то изменить в отношени-

ях, поговорите об этом с любимым человеком. В конце недели было бы хорошо 
заняться хозяйством, а затем устроить вечеринку для близких. Новая рабочая 
неделя обещает быть беспокойной, берегитесь стресса и следите за финансами. 

СТРЕЛЕЦ
Удачными для вас окажутся переговоры с банками или представите-
лями других учреждений, однако будьте внимательны, когда подпи-

сываете документы. Лучше приобретать что-либо ценное и не тратить деньги по 
пустякам, поддаваясь ажиотажу со скидками. В выходные вас порадуют встречи 
с друзьями. В отношениях со второй половинкой – тепло и сердечность. 

  
КОЗЕРОГ
Ваши доходы будут зависеть от объема проделанной работы. 
Поскольку вы будете настроены действовать активно, на нехват-

ку финансов жаловаться не придется. Побалуйте себя, приобретите что-ни-
будь красивое. В выходные побудьте вместе со своими близкими, поговорите 
о наболевшем, чтобы сгладить шероховатости, возникшие в отношениях под 
влиянием эмоций. 

ВОДОЛЕЙ
Вам удастся больше заработать, если вы будете готовы к сотрудни-
честву и прислушаетесь к мнению коллег или бизнес-партнеров. Вам 

это не составит труда – вы с удовольствием будете общаться и почти с каждым 
сможете найти общий язык. В выходные порадуйте семью какой-нибудь покуп-
кой, побалуйте себя и близких. 

РЫБЫ
В рабочей сфере захочется достичь как можно больше, однако 
нужно проявить терпение и подождать. Тщательно взвешивайте 

новые предложения, в деловых вопросах не действуйте под влиянием эмо-
ций. Чем больше будете улыбаться, тем больше людских симпатий завоюете. 
Будьте осторожны с тратами.
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Чиновник весь вечер любовал-
ся красивейшим откатом.

- Наша собака ничего толком не 
охраняет. Она всем ужасно рада, 
обожает общаться. 
- Если грабитель социофоб, 
то его это может отпугнуть.

В магазине: 
- Уважаемая, мне бы коробочку 
хороших конфет, но так, чтобы не 
очень дорого. 
- Вам для девушки? 
- Мне для доктора. 
- Отблагодарить или отомстить?

- Дорогой, а если бы я ушла к дру-
гому в обмен на миллион долла-
ров, ты бы согласился? 
- Ну, если можно платить в рас-
срочку – то да, конечно!

Сегодня я ходила на встре-
чу выпускников. Вдруг я уви-
дела свою старую подругу, 
она подошла ко мне и сказа-
ла: «Ну слава богу! Я не одна 
поправилась после школы».

Хитом продаж 2018 года ожи-
дается голос избирателя.

Если вы себя вдруг плохо почув-
ствовали, сожмите виски паль-
цами и начните медленно вра-
щать ими по часовой стрелке… 
А затем, не спеша, выпейте его.

- Прошла собеседования на всех 
фирмах? 
- Ага. 
- А сама куда хочешь? 
- На ручки.

На исповеди: 
- Батюшка, грешна я: чревоугодни-
чала, пьянствовала, блудила... 
- Знаю, дочь моя. 
- Откуда?! 
- Подписан на твой инстаграм.

Еще один плюс в копилку высоких 
людей...  
Мои более низкие дру-
зья не знают что я лысею!

Зять с тестем работают шах-

терами, но в разные смены. 
Зять поднимается из шахты на 
подъемнике, а тесть в это же 
время на соседнем опускается. 
Поравнялись. Зять крутит паль-
цем у виска, тесть в ответ крутит 
двумя руками. Зять сгибает пра-
вую руку в локте, левую на сгиб. 
Тесть в ответ показывает «от 
плеча», разворачивается, хло-
пает себя по жопе. Остальные в 
ауте. Разъезжаются. На выходе 
из шахты один из рабочих гово-
рит зятю: – Слушай, я с твоим 
тестем 20 лет работаю, класс-
ный мужик, а вы с ним всё время 
собачитесь! Зять отвечает: – Да 
у нас прекрасные отношения! Я 
его спросил: «Моя дура дома?» 
Он ответил: «Обе дома». Я спро-
сил: «Есть 0,5?» Он ответил: 
«Есть 0,7, стоит за унитазом!»

Ролевые игры закончились ссо-
рой, даже и не начавшись. Парень 
переоделся в доктора и спро-
сил: «Диетолога вызывали?»

В моей семье все радуются 
несъедобным предметам в еде: 
Я – игрушкам в киндере. 
Мама – предсказаниям в печенье. 
Батя – напильнику в хлебе.

Бабка сошла с ума, когда по 
телевизору сказали, что нель-
зя верить всему тому, что 
говорят по телевизору.

Моя девушка вычитала, что когда 
покусываешь губу, это выглядит 
очень ceкcyaльно. 
Даже не знаю, как ей сказать, что 
покусывать следует нижнюю губу.

Нищий просит у прохожего: 
- Подайте на пропитание. 
- Извини, друг, мелочи нет, у меня 
карточка. 
- Вот из-за таких как ты при-
шлось мобильный терминал поку-
пать. Давай сюда свою карточку.

Провинциальные новости. 
У деревенской путаны, есть 
тетрадка с должниками

100 лет назад у всех были лоша-

ди, а у богатых машины. Сегодня 
у всех есть машины, а лоша-
ди обычно у очень богатых.

Мужик нашел бутылку, выпустил 
джинна и спрашивает его: 
- Ты кто? 
- Джинн, хозяин! 
- И ты что же, все можешь? 
- Да, хозяин. 
- Тогда сделай мне загранпаспорт. 
- Сто баксов, хозяин.

Кассирши точно знают, что ты 
совершеннолетняя, а паспорт 
спрашивают, чтобы пор-
жать над твоей фоткой.

Разговаривают двое мужиков: 
- Представляешь, мой кот такой 
птицелов, ни одной птички не про-
пустит, а на домашнего попугая 
даже не смотрит. 
- Заначка.

Ревновать без повода — глупо, 
а с поводом — поздно.

Порядочных людей не 
так мало, как вы думае-
те – их гораздо меньше.

- Пап, а когда я стану настолько 
взрослым, чтобы поступать так, 
как я хочу? 
- Не знаю, сынок... Ещё ни 
один мужик не жил так долго!

Врач: 
- С таким давлением вам не сле-
дует заниматься тяжелыми физи-
ческими нагрузками. 
- Доктор, так мне приходится по 
несколько раз в день таскать 
тяжести на пятый этаж без 
лифта. 
- Это очень опасно! Вам нужно 
ограничить это максимум до 
одного раза в день. 
- Нет, доктор, не получит-
ся: за один раз мне столь-
ко пива не дотащить.

- Ну, как вы там с Катей? 
- Да расстались мы. 
- Сколько же вы встречались? 
- 1024 дня. Подумать только – 
гигабайт жизни коту под хвост!

АНЕКДОТЫ

Н есколько лет назад тогда еще не отстраненного от должности вентспилсского мэра публично на 
несколько мгновений (в масштабе вечности) посадили за решетку подумать о жизни. Тогда в здание 
суда его провожали «тетушки с цветами». Они несли своему кумиру охапки цветов, конечно, свято 
веря в его непогрешимость и вселенский заговор… «Тетушек с цветами» теперь не видно (навер-
ное, заседания суда сильно затянулись). А жаль – это и вправду был прием, достойный настоящего 

шоу. И хорошо смотрелось в свете телекамер. Чтобы вдохновить участниц фан-клуба ныне отстраненного мэра, 
«Ventspilnieks.lv» советует вглядеться в фотоиллюстрации проходящих сейчас Зимних Олимпийских игр. Там 
практически героинями прессы стали представительницы «армии красавиц» тоталитарной Северной Кореи, оде-
тые в чудесную униформу, которые живо поддерживают своих спортсменов с трибун. Есть чему поучиться… 
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У Лаймы Гривы награда 
Латвийского союза лёгкой 
атлетики 
Награду года Латвийского союза лёгкой 
атлетики на торжественной церемонии 
получила и вентспилчанка Лаура Грива. 
Прыгунья в длину получила награду года 
в номинации «Возвращение года».  В про-
шлом году на чемпионате мира по лёгкой 
атлетике вентспилчанка попала в финал 
с результатом 6,54 м и завоевала 9 место, 
что было лучшим результатом у латвийцев. 

Футболисты из Анголы 
и футбольного клуба 
Кабо-Верде
Футбольный клуб «Вентспилс», который в 
настоящее время уже находится в месяч-
ном тренировочном лагере в Испании, 
заключил договор с полузащитниками 
Амансио Фортесом из Анголы и Стениу 
из Кабо-Верде. Интересно то, что эти оба 
футболиста раньше играли в кишинёв-
ском футбольном клубе «Дачия», в кото-
ром главным тренером работал нынешний 
тренер вентспилчан Деян Вукичевич из 
Черногории, а инвестором и президентом 
которого является назначенный руково-
дителем футбольного клуба «Вентспилс» 
российский предприниматель Адлан 
Шишханов. Договор официально заклю-
чен и с Виталием Мельниченко, который 
уже раньше в течение трёх сезонов защи-
щал ворота ФК «Вентспилс». 

Продолжается 100% баланс 
Очередную победу на чемпионате Латвии 
Национальной 1 лиги одержали волей-
болисты Вентспилса, которые на сей раз 
дома, на своём поле со счётом 3-1 (25:18, 
24:26, 25:17, 25:15) одержали победу над 
командой Вецумниеки. Самым результа-
тивным игроком с 19 очками был Эдгарс 
Руткис. ВК «Вентспилс», который уже 
раньше обеспечил победу в регулярном 
чемпионате, победил во всех 13 сыгран-
ных до сих пор матчах. Последнюю игру 
в регулярном чемпионате Вентспилс про-
ведёт 24 февраля как выездную игру в 
Айзкраукле.   

Серия побед прервана в Огре 
Прервалась серия побед баскетболь-
ного клуба «Вентспилс» на чемпионате 
Латвийской баскетбольной лиги. Первое 
поражение в этом сезоне Вентспилс 
потерпел в игре на выезде в Огре, где 
проиграл со счётом 87:89. Команда Огре 
победное очко получило за 1,6 секунды 
до конца матча. Вентспилчане выигрыва-
ли во всех 16 матчах ЛБЛ, сыгранных в 
этом сезоне, и по-прежнему убедительно 
сохраняют первое место.  

«Venta 2002» проигрывает 
и побеждает 
Вентспилсские хоккеисты клуба «VENTA 
2002» на важной игре на выезде в рамках 
чемпионата Латвии 1 лиги со счётом 2:3 
проиграли лидерам ХШ «Rīga 2001», но 
затем на своей площадке со счётом 5:4 
обыграли ХК «Zemgale/JLSS». В общем 
зачёте ХК «VENTA 2002» с 25 очками в 
13 матчах по-прежнему занимает чет-
вёртую позицию. Лидером является ХШ 
«Rīga 2001» с 38 очками, затем следу-
ют Марупе (30) и «Lido» (26). С коман-
дой «Lido» матч пройдёт 22 февраля на 
своём льду, еще в двух выездных матчах 
предстоит побороться в Даугавпилсе.  

У команды «Velkonis» победа 
в Кубке Латвии 
На прошедших в Вентспилсе соревнова-
ниях розыгрыша Кубка Латвии по перетя-
гиванию каната победила также команда 
«Velkonis», которая торжествовала побе-
ду в зачете до 680 кг среди семи команд. 
На чемпионате Латвии в зачете до 320 
кг у двух командам «Velkonis» соответ-
ственно второе и третье место. В сме-
шанной группе до 600 кг у вентспилчан 
третье место.

НОВОСТИ СПОРТА

www.nnvt.lv
Tел. 63607300.

«Noord Natie Ventspils Terminals» – 
многофункциональный центр перевалки грузов 

Быстрые, надежные и качественные услуги  

Соответствующая инфраструктура  

Паромные линии из Вентспилса 

Первой олимпийской дисциплиной стала 
дистанция в 1500 м. На прошедшем собра-
нии команды тренер и оба спортсмена дого-
ворились, что в этой дисциплине будет стар-

Прорваться в десятку
товать именно Р. Пукитис, к тому же, Р. Я. 
Звейниексу эта дистанция не особенно нра-
вится. 24-летний спортсмен в предваритель-
ных соревнованиях еще в начале последне-
го круга забега был последним, однако затем 
красиво обошел двух конкурентов и финиши-
ровал вторым. В полуфинале наш спортсмен 
пришел четвертым и тем самым заслужил 
право участвовать в финале В. 

В финале B он также финишировал чет-
вертым. Сначала латвийский спортсмен был 
классифицирован как 13-й в общем зачете, 
однако в финале A были дисквалифицирова-
ны два спортсмена, поэтому вентспилчанин 
поднялся на две позиции выше. 

Это наилучший результат, показанный Р. 
Пукитисом в Зимних Олимпийских играх. 
Четыре года назад в Сочи он стартовал 
лишь на 1500-метровой дистанции и занял 
15-е место. 24-летний спортсмен в самом 
начале этого года на чемпионате Европы на 
своей коронной дистанции в 1000 м завое-
вал бронзовую медаль, поэтому именно с 
этой дистанцией связаны самые большие 
надежды. 

На дистанции в 1000 м во вторник 
прошли квалификационные соревнова-

ния, и оба наших шорт-трекиста преодоле-
ли первый тур, обеспечив себе участие в 
четвертьфиналах. 

Р. Я. Звейниекс стартовал в четвертом 
предварительном забеге. Дебютировавший в 
Олимпийских играх спортсмен занял четвер-
тое место, однако после финиша был дис-
квалифицирован конкурент из Китая. Китаец 
финишировал первым, но сразу после фини-
ша был дисквалифицирован. Это позволи-
ло спортсмену из Латвии попасть в следу-
ющий тур. 

«Я удовлетворен своим результатом. 
Возможно, был небольшой стресс. Такие 
забеги не идут мне на пользу, так как я сприн-
тер. Если я потерял ритм в своих забегах, 
мне очень сложно его потом восстановить, 
– цитирует Р. Я. Звейниекса агентство LETA. 
– Основной моей задачей на этой дистанции 
было преодолеть первый тур. Может быть, 
в забеге на 1000 м я не очень в себя верю, 
так как это не самая моя сильная дистанция, 
больше концентрируюсь на 500 метрах. За 
финал A на дистанции в 1000 м могут побо-
роться приблизительно 15 шорт-трекистов. 
Спортсмены находятся в очень хорошей 
спортивной форме. У большей части из них 
большой опыт, в то время как у меня всего 
два года. Выступать против таких спортсме-
нов сложно». 

В восьмом предварительном забеге стар-

товал Р. Пукитис. И тут не обошлось без дра-
матических событий. Сначала был зафик-
сирован преждевременный старт, затем, 
борясь с венгром за лучшую позицию, упал 
российский спортсмен, который в результа-
те зацепил американца и Р. Пукитиса. Забег 
был прерван, россиянин дисквалифициро-
ван. Р. Пукитис пришел третьим, в итоге уда-
лось получить второе место и сохранить его 
до финиша. 

«Слава богу, падение прошло без послед-
ствий. Немного ушиб спину, но ее подлечат, 
и все будет в порядке, – прокомментировал 
Р. Пукитис. – Моей тактикой было сохранить 
вторую позицию, я не планировал финиши-
ровать первым. В завершающих кругах я 
сохранял свою вторую позицию, к тому же, 
можно увидеть, что я следил, чтобы меня не 
обогнал американец». 

Во вторник победители на этой дистан-
ции еще не были известны, так как прошли 
лишь предварительные соревнования. 
Четвертьфиналы, полуфиналы состоятся в 
субботу, 17 февраля. На дистанции в 500 м 
состязания пройдут 20 и 22 февраля. 

В конце этой недели на старт выйдет и 
латвийская команда по бобслею под руко-
водством Сандиса Прусиса. В воскресенье 
и понедельник пройдут соревнования среди 
двоек, а 24 и 25 февраля медали разыграют 
экипажи четверок. 

С 12 февраля в бассейнах вентспилсского «Парка водных приключений» возобновляются занятия по плаванию для детей. В олимпий-
ском центре «Вентспилс» отметили, что вести их будут сертифицированные и опытные тренеры Павел Вилцанс и Сергей Ильин. Оба 
тренера работают в рамках спортивного центра «Ezerzeme» и получили необходимую лицензию образования по интересам, которой 
ранее у таких тренеров и «Парка водных приключений» и олимпийского центра не было. 

Через четыре месяца после трагедии 
возобновляются занятия по плаванию для детей

З анятия по обучению плаванию для 
детей были прекращены минув-
шей осенью после того, как вече-
ром 4 октября в малом плаватель-
ном бассейне во время трениров-

ки утонул четырехлетний мальчик. Работу 
тогда потерял не только директор спортивной 
школы «Spars» Виктор Зуев (который сразу 
после трагедии попросил отстранить его от 
выполнения обязанностей, на самом деле 
руководителя вместо него начали искать толь-
ко недавно), который вел злополучное заня-
тие, но и председатель правления олимпий-
ского центра «Вентспилс» Улдис Бойтманис. 
Наряду с этим были отменены празднования 
по случаю 20-летнего юбилея олимпийского 
центра «Вентспилс». В ходе расследования 
открылся ряд нарушений, которые на сей раз 
не удалось спрятать в коридорах самоуправ-
ления, так как трагическая новость прозвуча-
ла на всю страну, и несчастный случай рас-
следовали несколько служб. 

Расследуя трагедию, Государственная служ-
ба качества образования пришла к выводу, что 
олимпийский центр «Вентспилс» вообще не 
мог предлагать детям обучение плаванию, 
поскольку реализовал нелицензированную 

программу образования по интересам в учреж-
дении, которое не является учебным заведе-
нием. К тому же, сама дума, а значит, те, кто 
принимал решения – депутаты были также 
ответственны за тот факт, что в этом учреж-
дении проходили нелицензированные заня-
тия, поскольку для реализации образователь-
ной программы необходима именно выданная 
самоуправлением лицензия. Дескать, почему 
сами не попросили, мы бы дали, мы не вино-
вны, а виновного мы наказали. 

Безопасность во время спортивных меро-
приятий и в учебном процессе регулирует 
как Закон о спорте, который определяет, что 
спортивные мероприятия должны проходить 
в безопасной среде, а проводить и орга-
низовать их должны квалифицированные 
работники спорта, так и Закон об образова-
нии, который устанавливает, что образова-
тельные программы должны реализоваться 
в безопасных для здоровья и жизни лица 
условиях. Закон о защите прав детей также 
говорит о том, что в местах проведения 
доступных детям развлекательных, спортив-
ных мероприятий или мероприятий отды-
ха должна быть обеспечена безопасность, 
и ответственность за это несут работники и 

руководители этих учреждений. 
Это был решающий удар в многолетней 

карьере председателя правления олимпий-
ского центра «Вентспилс» У. Бойтманиса, 
который также является депутатом городской 
думы. Однако позднее как У. Бойтманису, так 
и В. Зуеву с благословения думы «нашлась» 
работа в быстренько созданном обществе, 
которое переняло отдельные функции у 
олимпийского центра «Вентспилс» ...

Что касается занятий по обучению плава-
нию в будущем, впредь в малом бассейне 
«Парка водных приключений» занятия будут 
проходить для детей, не имеющих навы-
ков плавания, а в большом бассейне – для 
детей в возрасте от семи до четырнадцати 
лет. Теперь эти занятия будут реализоваться 
в рамках программы образования по инте-
ресам. Это означает, что за кружок родите-
ли смогут вернуть часть расходов в разме-
ре 23%, предоставив платежные докумен-
ты в СГД. Ранее руководители учреждений 
обещали, что, помимо тренеров, за заня-
тиями в обоих бассейнах будет наблюдать 
спасатель, также будут приняты на работу 
дополнительные инструкторы, планирова-
лось установить и камеры наблюдения. 
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В соответствии с календарем, каждый год в Китае связан с одним 
из 12 животных. Древняя легенда гласит, что Будда, прежде чем 
покинуть землю, призвал к себе всех животных. Пришли 12 из 
приглашенных животных. На прощание Будда каждому выделил 
один год правле-

ния. Годы он подарил в таком 
порядке, в котором животные 
пришли к нему: Крыса, Бык, 
Тигр, Кролик, Дракон, Змея, 
Лошадь, Овца, Обезьяна, 
Петух, Собака, Свинья. 
Несмотря на то что каждые 12 
лет повторяется год каждого 
из животных, в течение 60 лет 
каждый из хозяев года сме-
няет свою стихию: Дерево, 
Огонь, Земля, Металл, Вода. 
Полный цикл, соответствен-
но, длится 60 лет, а затем 
начинается сначала. 

Большинство европейцев 
считают знаки зодиака и свя-
занные с ними гороскопы раз-
влечением, на Востоке же к 
своему гороскопу относятся 
очень серьезно. Например, 
родиться в год Дракона на Востоке считается самым лучшим, потому что 
Драконы рождаются «под счастливой звездой». В 1988 году, в год Дракона, мно-
гие китайские семьи нарушили закон, запрещающий рождение более одного 
ребенка в семье, только чтобы у них родился сын – Дракон по знаку зодиака. 

НОВЫЙ ГОД ИЛИ ПРАЗДНИК ВЕСНЫ? 
Китайский Новый год начинается в первые сутки нового года, когда на небо-

склоне появляется молодая луна. Этот праздник китайцы называют еще и 
праздником Весны. Отличие китайского Нового года заключается в том, что до 
1912 года, когда была основана Китайская Республика, китайцы использовали 
так называемый крестьянский календарь, который зависит как от луны, так и 
от солнца и называется лунисолярным. Крестьянский календарь предполага-
ет, что в зависимости от фаз луны устанавливаются и месяцы. Каждые два-три 
года прибавляется по одному месяцу, чтобы выровнять возникающую разницу, 
поэтому, в отличие от григорианского календаря, дата китайского Нового года 
непостоянна, он может быть в январе или в феврале. Поэтому нет ничего уди-
вительного в том, что дата китайского Нового года ежегодно меняется, выпадая 
на период с 21 января по 20 февраля. В этом году китайский новый год, а также 
новый лунный год начнется в 23:05, по латвийскому времени, и продлится до 
23:04 4 февраля 2019 года.

Празднование Нового года в Китае имеет древнюю историю. Сначала оно 
было связано с жертвоприношениями богам и духам предков, что обычно про-
исходило в начале или конце года и называлось «синьянь» – новый год. После 
Синьхайской революции в 1911 году, когда в Китае было принято новое летоис-
числение и в 2012 году перешли на григорианский календарь, чтобы китайский 
Новый год отличался от празднуемого в Европе и других частях мира, его пере-
именовали в праздник Весны – Чуньцзе. 

Еще одно название праздника Весны – Гонянь. С этим связана древняя 
легенда. Гонянь был диким зверем, который приносил людям много горя. Когда 
он появлялся, то от его злости с деревьев опадали листья, а 
земля становилась бесплодной. Когда он уходил – природа 
оживала, распускались цветы. Люди долго думали, как напу-
гать чудовище, и решили, что для этой цели лучше всего под-
ходят хлопушки. Именно для того, чтобы отпугнуть Гоняня, в 
Новый год в воздух стреляют из различных хлопушек. В наши 
дни китайцы украшают свои дома пластмассовыми петардами, 
чтобы таким образом отпугнуть злых духов. Ну и что, что на 
дворе двадцать первый век? Почитание традиций предков еще 
никому вреда не принесло… 

KАК КИТАЙЦЫ ПРАЗДНУЮТ НОВЫЙ ГОД
Несмотря на то что официально в Китае используется гри-

горианский календарь, в быту в основном все же придержи-
ваются традиционного китайского календаря, в соответствии 
с которым празднуется большая часть праздников, а особенно 
Новый год. Подстраиваться приходится и сотрудникам запад-
ных компаний, которые работают в этой азиатской стране, 
поскольку во время праздников работа практически полностью 
останавливается. 

Наступил год Желтой Собаки! 
Chu Shen Tan!
15 февраля у нас всех вновь была возможность 
встретить Новый год – на этот раз по китайскому 
календарю. В этот день в свои права вступил 
год Желтой Собаки, и теперь хозяйка года 
будет определять, какие тенденции в нем будут 
главенствовать. Китайский гороскоп обещает: 
Собака весь год будет тщательно оберегать 
благосостояние, все будет происходить честно и 
справедливо. Верная и высокоинтеллектуальная 
Собака придет на помощь всем тем, кто ранее был в 
роли жертвы, и накажет мошенников, лицемеров и 
других обидчиков. Так сказать, каждому по заслугам. 

Празднование Нового года у китайцев длится пятнадцать дней, и почти 
для каждого из них существуют свои традиции. Ворота домов украшают-
ся новогодними надписями, на стены китайцы вешают соответствующие 
новогодние картины. Очень популярны иероглифы-пожелания – «счастья», 

«здоровья», «долголетия» 
и, конечно, в праздничные 
дни обязательно устраива-
ются традиционные массо-
вые представления, такие 
как танец львов или танец 
дракона, проходят различ-
ные спортивные состяза-
ния. Китайцы убеждены, 
что праздники приумножа-
ют счастье, здоровье, удачу 
и богатство. В свою оче-
редь, праздничное время 
они используют для посе-
щения друзей и родствен-
ников. А у нас, в свою оче-
редь, считается, что важно 
до Нового года отдать все 
долги и прибрать в доме. 
В Новый год нельзя мыть 
голову, нельзя брать в долг, 
а также нужно избегать 

слишком частого упоминания прошлого года. 
Если вы хотите начало года Желтой Собаки отметить по-настоящему в 

китайской манере, то на стол обязательно нужно поставить пельмени соб-
ственного приготовления. Поскольку, в соответствии с традиционными китай-
скими представлениями, пельмени – это не только вкусное блюдо, они сим-
волизируют наилучшие пожелания всем семьям, самое лучшее из которых 
– рождение сына. По-китайски «С Новым годом!» звучит как «Chu Shen Tan». 

ЧТО НАМ ПРИНЕСЕТ ГОД ЖЕЛТОЙ СОБАКИ?
Aстрологи прогнозируют, что следующий год будет соответствовать харак-

теру его животного-покровителя, поэтому всем знакам зодиака успех и удача 
будут гарантированы. Позитивные тенденции будут касаться как карьеры, так 
и личной жизни. Этот период принесет много приятных моментов и будет спо-
собствовать достижениям на работе. Нужно лишь нацелиться на результат, и 
новый год принесет удивительные достижения. 

Стихия года – Земля придаст всему происходящему стабильности и осно-
вательности, а мужская полярность ян – рационализм и направленность 
вовне. Сама хозяйка года Собака ожидает от нас практичности, консерватив-
ности, терпения, преданности и, главное, честности. Девиз этого года: «Будь 
бдителен и не рискуй напрасно!». Значит, авантюрные планы лучше отло-
жить, скорее всего, они не реализуются и принесут только тревоги и потери. 

Астрологи предполагают, что год Собаки будет спокойным. Он идеально 
подходит для установления дипломатических отношений, заключения дого-
воров и перемирия. Этот год также может принести положительные измене-
ния в личной жизни. По восточному календарю, 2018 год подарит нам опти-
мизм и позитивный настрой. 

А если вдруг есть желание отпраздновать Новый год еще разок, то стоит 
упомянуть, что, например, в Шри-Ланке этот праздник отмечается ранней 
весной по календарю хинду… 

М асленица – это 
праздник славян-
ских народов, и 
его принято отме-

чать в течение недели перед 
началом Великого поста. К 
тому же у каждого дня недели 
есть свои ритуалы и поверья. 
Главное значение праздника 
Масленицы – это приветствие 
самого человека Солнцу 
после длинной зимы, под-
тверждая это своей любовью. 
Как и в аналогичный праздник 
«Метеньдиена», символиче-
ски провожают зиму и начи-
нают готовиться к ожиданию 
и встрече весны.  Солнце – 
главный символ праздника 
Масленицы, этим и объясня-
ется, почему на масленицу 
пекут именно блины: круглый 
как Солнце диск, желтый как 
увиденный солнечный свет, 
Солнце – как символ жизни. 

Если латыши в праздник 
“Метеньдиена» и вкусно едят, 
и много танцуют, на Масленицу 
есть два символических собы-
тия – это сжигание соломен-
ного чучела Масленицы и 
хоровод. Заведём мы хоро-
вод, Масленица идёт! Ведя 
хороводы, люди сжигают 
весь негатив прошлой зимы 
и закладывают основы всему 
новому, позитивному в новом 
году. В свою очередь сжига-
ние соломенного чучела – 
это прощание со всем ненуж-
ным, лишним, несбывшимся и 
несделанным.   

В Приморском музее под 
открытым небом Масленица 
каждый год вызывает боль-
шой интерес среди людей 
разных национальностей, 
этот праздник активно посе-
щают и латыши, и он одно-
временно становится куль-
турным событием, сплачива-
ющим людей разной наци-
ональности и традиций. 
Масленица на территории 
музея начнётся с 12.00. В сле-
дующие три часа ждём посе-
тителей праздника у боль-
шой сцены, где в свою оче-
редь их ждут песни, танцы, 
весёлые хороводы, инте-
рактивные игры и конкур-
сы для зрителей. Выступят 
местные артисты и гости из 
Риги – любимый вентспил-
чанами вокальный ансамбль 
«Веретено». Сможете посе-
тить также национальные 
русские, белорусские и укра-
инские дворы, покататься в 
лошадиной упряжке и испро-
бовать разные лакомства. 
Пострелять из лука, пока-
зать свои навыки в сжига-
нии соломенного чучела 
и, конечно, поесть блинов! 
После того как соломенное 
чучело Масленицы растает 
в воздухе, пройдёт лотерея 
входных билетов, а в завер-
шении праздник Масленицы 
там же, в музее с половины 
четвёртого начнётся дискоте-
ка в народном стиле. 

Масленица!
Уже позади латышская 
Масленица, и началось 
время Великого поста, а 
вот у славянских наро-
дов Масленица еще толь-
ко впереди.  Празднование 
Масленицы во всей 
Латвии, как и в Вентспилсе 
проводится именно в конце 
этой недели. Традиционно 
Масленицу будут отме-
чать в вентспилсском 
Приморском музее под 
открытым небом. 
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Т о, что Вентспилс – это рай для 
пенсионеров, только очередной 
манипулятивный трюк самоу-
правления с цифрами. Ни для 
кого не секрет, что в городе доста-

точно много таких людей, которые годами 
на свои расчётные счета в банках получа-
ют значительные доходы от месячной зара-
ботной платы и др. Посмотрите хотя бы, как 
обстоят дела в этом вопросе среди депутатов 
Вентспилсской городской думы? Правильно, 
пенсионеры! Эти люди, которые получают и 
так уже большие пенсии по возрасту (напри-
мер, размер ежемесячной пенсии по возра-
сту примерно в 6000 евро А. Лембергса равен 
доходам большинства пенсионеров Латвии за 
весь год…), по-прежнему продолжают полу-
чать доходы внушительных размеров.  

Обвиняемый в тяжелых преступлени-
ях Айварс Лембергс не может полноцен-
но исполнять функции председателя самоу-
правления, однако может работать как депу-
тат. Вместо него формально все заседания 
думы ведёт, а также вроде как подготав-
ливает законопроекты и выполняет другие 
руководящие функции вместо А. Лембергса 
первый заместитель многолетнего руково-
дителя города по вопросам инфраструкту-
ры Янис Витолиньш. Как свидетельствует 
документ о выплаченной Я. Витолиньшу в 
декабре 2017 года заработной плате, он 
в зарплату получил на руки 2812,78 евро. 
Общие полученные в прошлом году дохо-
ды узнаем после того, как будут обобщены 
годовые декларации. Однако в 2016 году за 
работу в Вентспилсской городской думе Я. 
Витолиньш получил 40 914 евро или в сред-
нем больше 3400 евро в месяц. 

Действительно, месячная зарплата в думе 
– это же только «мелочь». Гораздо большие 
доходы в размере 45 415 евро ему обеспе-
чила должность заместителя председате-
ля правления Вентспилсского свободного 
порта. В свою очередь как пенсионер он 
получил и пенсию по возрасту в размере 10 
812 евро, а из открытого пенсионного фонда 
«Swedbank» – 3000 евро. Ещё 3,6 тысячи 
евро задекларированы как другие доходы, 
которые выплатило Государственное агент-
ство социального страхования. 

Депутат Вентспилсской городской думы 
и председатель комитета по вопросам 
городского развития А. Лембергс в декабре 
заработал только скромные 1109,60 евро. 
Мало. Зато счёт заработной платы его жены 
Кристине Лемберги как заместителя испол-
нительного директора Вентспилской город-

Правящие в Вентспилсской думе живут припеваючи

Деление на хороших и плохих старо 
как мир. Вы уже знаете – возле ново-
годней елочки хорошие дети получа-
ют подарки и сладости, а плохие – 
хворостину! Если повезет, не получат 
ничего. Только вот остается открытым 
вопрос о критериях, позволяющих 
разделить детей на хороших и плохих. 

Хорошие 
дети и 
плохие 
дети

Когда мы с вами были маленьки-
ми, то почти все читали «Приключения 
Чиполлино». Помните, как там синьор 
Петрушка написал на доске: «Вишенка 
плохой, а герцог Мандарин хороший. 
Барон Апельсин очень хороший, но сей-
час он ест тридцать четвертого воро-
бья…» И мы были очень обескуражены, 
так как, будучи детьми, четко знали, что 
маленький Вишенка на самом деле хоро-
ший, а герцог Мандарин – совсем нет. 

Или, если мы обратимся к латыш-
ской классической литературе – как там 
у Андрея Упита было в романе «Земля 
зеленая»? Кого-то пастор Арп ласко-
во гладил по головке, приговаривая: 
«Хорошо, хорошо, дитя мое» – да еще 
и книжечкой одаривал, а кому-то, у кого 
выученное от зубов отскакивало, толь-
ко пробурчит что-то и рукой махнет, 
дескать, иди и радуйся, что без хворо-
стины обошлось… 

Это нечестно! – громко воскликнет 
современный читатель, который живет 
в весьма демократическом государстве 
и знает, что детей нельзя делить на 
хороших и плохих, а если хорошо поду-
мать, то недопустимо делить и взрос-
лых. Если два, или пять, или тринад-
цать индивидов сознательно выполняют 
свои обязанности, хорошо делают свою 
работу, то нельзя одним выдать награ-
ды, а другим, как говорят в народе, – 
дырку от бублика. А если такое проис-
ходит, что тогда? Наш современник ведь 
хорошо информирован о правах чело-
века, идее равноправия, а также ори-
ентируется в законах. Но – разве этого 
достаточно? Как далеко распространя-
ются наши справедливые законы и как 
на самом деле с равноправием в нашем 
обществе, может, стоит заглянуть в ста-
рую добрую книгу Оруэлла, в которой 
все животные равны, но некоторые зна-
чительно «равнее» других? У них более 
полные кормушки и корм пожирнее, и 
хлев потеплее, и берлога помягче, и 
они совершенно забыли, что некоторое 
время назад они были так же равны, 
как те, у кого сейчас в кормушке одна 
мякина, а сквозь стены в хлеву ветер 
свищет. Забылось, как совсем недавно 
сами блеяли, мычали и ревели о равно-
правии, искоренении несправедливости 
и восстановлении справедливости, ведь 
так приятно осознавать, что тебя при-
знали хорошим ребенком, погладили по 
головке и щедро одарили сладостями и 
игрушками. 

О том же говорят поэтические стро-
ки из поэмы «В солнечные дали» выда-
ющегося латышского поэта Вилиса 
Плудониса. 

«Старый лебедь: 
Наш барин – просто золото! Ни разу 
По берегам канавки не прошел,
Чтоб Лебедям чего-нибудь не кинуть.
У птиц других мы – как бельмо в глазу.
Завидуют, косясь на счастье наше…»

(Перевод Вл. Невского.)
Вот и ответ на это перевоплощение 

или, говоря научным языком, метамор-
фозу – чтобы попасть в кружок тех, 
кто «равнее» других, нужно нравиться 
какому-нибудь господину! И не важно, 
насколько хороший ребенок, гражданин, 
работник, спортсмен, доктор или депу-
тат, – если ты не нравишься господину, 
то таким ты и останешься. 

ской думы и руководителя управления по 
развитию пополнился на 2623,88 евро.

Ну а какой размер своих доходов год назад 
задекларировал А. Лембергс? Один из самых 
богатых пенсионеров в Латвии А. Лембергс 
69 943 евро получил от Государственного 
агентства социального страхования в каче-
стве пенсии и доходов других видов. 45 386 
евро А. Лембергс заработал в управлении 
Вентспилсского свободного порта, внуши-
тельную сумму – 187 819 евро он полу-
чил в качестве зарплаты в существующей 
«на бумаге» Ассоциации развития бизнеса, 
у которой даже нет своего офиса. Доходы 
составляли еще несколько источников, а за 
работу в думе за год заработаны 19 372 евро.

В целом в декабре прошлого года в самоу-
правлении самую внушительную заработную 
плату получил заместитель Вентспилсской 
городской думы по вопросам информации 
и коммуникационных технологий Эдгарс 
Спаланс. Руководство Вентспилсской город-
ской думы по-прежнему не теряет надежд 
развивать эту отрасль как одну из главных 
приоритетных отраслей (запланированное 
число выпускников в отрасли ИТ по-прежне-
му в десять раз ниже, чем намечено в плане 
развития города). Отвечающий за развитие 
этой отрасли в городе Э. Спаланс в декабре 
получил 4268,82 евро. Порог четырёх тысяч 
удалось преодолеть также исполнительному 
директору Вентспилсской городской думы 
Алдису Абеле. Он в декабре за работу в 
думе получил 4003,70 евро. Эти два долж-
ностных лица хотя и не являются депутатами 
думы, однако они исполняют свои обязанно-
сти на тесном поводу у думы.   

В декабре самую «урожайную» зарпла-
ту среди депутатов получил первый заме-
ститель Вентспилсской городской думы 
по вопросам сотрудничества или по рангу 
третий политик Гунтис Блумбергс, который 
решает вопросы, касающиеся правящей в 
Вентспилсе партии «Latvijai un Ventspilij» 
(«Латвии и Вентспилсу») в Сейме.  Г. 
Блумбергс получил 2853,26 евро. Только 
немного отстаёт заместитель председате-
ля думы Дидзис Ошениекс с 2825,89 евро. 
Размер заработной платы Айго Гутманиса 
и Илзе Буньке был немного выше 1000 
евро, а остальные – «спокойные» депутаты 
– Улдис Бойтманис, Игета Гредзена и Андрис 
Григалис, которые за работу в думе получи-
ли на руки примерно 650 евро. 

Список зарплат длинный, к вопросу об 
иерархии заработной платы различных 
ответственных служб, руководителей отде-
лов думы и общей иерархии в самоуправ-
лении мы обратимся в одном из следу-
ющих номеров. В заключение для срав-
нения упомянем факт о том, насколько 
щедрую зарплату получили думские депута-
ты оппозиции. Даце Корна как депутат и член 
Административной комиссии всего получила 
530,07 евро. Руководитель группы депута-
тов от оппозиции Гиртс Валдис Кристовскис, 
а также остальные оба депутата – Айвис 
и Иварс Ландманисы – соответственно по 
245,61 евро на руки. 

Ивета Кажока, Лига Стафецка, иссле-
дование общества за открытость 

«Delna» и центра “Providus» – «Баланс 
и контроль власти в самоуправлени-

ях Латвии», февраль 2017 года

Одним из самых громких и объемных судопроизводств на сегодняшний день является уголовное дело обвиняемого в тяжких престу-
плениях Айвара Лембергса, которое приближается не только к своему десятилетнему юбилею, но и к долгожданному завершению уто-
мительного и надоевшего суда. Этот заключительный этап знаменуют собой начатые на этой неделе судебные прения. С заключитель-
ным словом выступят как защитники, так и прокуроры. Когда прения завершатся, Рижский окружной суд должен будет огласить приго-
вор. Хорошая новость – в том, что уже виден свет в конце тоннеля. Не столь приятная: прения могут занять пару месяцев. Тем не менее, 
большой шаг в направлении финиша уже сделан. То, что в этом году приговор будет зачитан, представители Фемиды признали уже в 
конце минувшего года. 

Начало конца: начаты прения 
по уголовному делу Лембергса

A.Лембергс сейчас втянут в 
несколько судебных процес-
сов, но центральным явля-
ется тот, в котором против 
него выдвигаются обвинения 

в тяжких преступлениях. Начатый на этой 
неделе этап заключительной фазы процес-
са – судебные прения – завершится не так 
скоро. Объем речи государственных обви-
нителей по уголовному делу А. Лембергса 
превышает 5000 страниц, перед заседанием 
суда отметил прокурор Юрис Юрисс. «Трудно 
судить и прогнозировать. Приблизительно, 
если память меня не подводит, приговор в 
деле о цифровом ТВ занимал 800 страниц. 
В этом случае – речь государственного обви-
нителя во время прений на 5000 страниц», – 
сказал Ю. Юрисс. 

Нужно отметить, что обвиняемый А. 
Лембергс не замедлил уже в седьмой раз за 
время рассмотрения уголовного дела подать 
заявление об отводе судебного состава. 
Он повторно выразил уверенность в том, 

что имеющийся состав не может обеспе-
чить объективный и справедливый суд. Он 
также выразил мнение, что в судебном про-
цессе не соблюдены многие его основные 
права, например, не обеспечено его уча-
стие в проверке доказательств и не пре-
доставлена полагающаяся информация о 
предъявляемых ему обвинениях. Как и про-
гнозировалось, судебная коллегия Рижского 
окружного суда после короткого обсужде-
ния приняла решение отклонить требование 
обвиняемого. 

Для того чтобы не затягивать длитель-
ный процесс, заседания суда будут прохо-
дить ежедневно, за исключением пятниц. 
Так постановил суд. Обвиняемый на сей раз 
не использует право говорить самому, для 
выступления он делегирует адвокатов. С 
ироничным сожалением А. Лембергс преду-
предил, что речь защиты будет очень длин-
ной, учитывая то, что обвинение «имеет мно-
жество неясностей и в некоторых вопросах 
непонятно». 

Судебные прения – один из заключитель-
ных этапов в процессе рассмотрения дела. 
Первым речь произносит прокурор, затем 
пострадавший, обвиняемый или его адвокат. 
Прокурор будет мотивировать свою точку 
зрения относительно виновности обвиняе-
мого и меры наказания. Длительность судеб-
ных прений не ограничена. В завершение 
у каждого их участника есть право на одну 
реплику, касающуюся содержания речи. 
Когда судебные прения завершатся, обви-
няемый скажет последнее слово. Однако, 
если во время судебных прений их участни-
ки в своей речи или обвиняемый в послед-
нем слове откроют новые важные обстоя-
тельства или непроверенные доказатель-
ства в ходе судопроизводства, суд может 
принять решение возобновить расследова-
ние. Затем вновь начинаются судебные пре-
ния, в заключение которых наконец выно-
сится приговор. Правда, это будет приговор 
первой инстанции, а значит, решение суда 
можно будет обжаловать. 
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Проверят следствие 
по «делу олигархов» 
Прокуратура проверит принятое по 
«делу олигархов» решение, в том 
числе о прекращении криминально-
го процесса, обоснованности, одна-
ко для этого не будет создавать 
межведомственную комиссию пра-
воохранительных учреждений.   

Не могут прийти к 
соглашению по вопросу 
об иностранных рабочих 
Правительство отложило принятие 
решения о привлечении квалифици-
рованной рабочей силы из-за рубе-
жа в отдельных сферах, так как ещё 
необходимы дискуссии о находящих-
ся в списке отдельных профессиях. 
Министерство экономики планиру-
ет, что иностранную рабочую силу 
можно будет привлечь в 237 профес-
сиях.   Возражения имеются против 
ввоза сельскохозяйственных рабо-
чих, так как в Латвии в настоящее 
время 80 000 безработных, кото-
рых можно привлечь к этим работам. 
Острое неодобрение также вызва-
ло желание Министерства экономи-
ки привлечь специалистов ИКТ со 
стороны предприятий этой отрасли.  

Шокированы счетами 
за электричество 
«Крестьянский сейм» получил бес-
конечное число звонков от крестьян, 
которые выражают недоумение и 
негодование по поводу январских 
счетов за электроэнергию, которые 
от 40% и вплоть до 80% оказались 
выше, чем прежде. Крестьянам при-
ходится платить от 50 до 600 евро 
больше. Если не будет отменен ком-
понент обязательной закупки элек-
троэнергии, зависящей от разме-
ров мощности подключения, что 
является нововведение в порядке 
новых расчётов, крестьяне потре-
буют отставки министра экономики. 

Экономика будет расти 
на 4%
Экономика Латвии в 2018 году возра-
стёт на 4%, в 2019 году рост эконо-
мики составит 3,4%, а в 2020 по 2021 
год рост будет близок к потенциаль-
ному уровню – 3%, свидетельствуют 
новейшие прогнозы Министерства 
финансов. Как существенный ком-
понент роста, наряду с экспортом 
и инвестициями, сохранится част-
ное потребление, которому будет 
способствовать существенный рост 
заработной платы и дальнейшее 
уменьшение уровня безработицы. 

Запретить информаторам 
КГБ участвовать 
в выборах 
Парламент передал на рассмотре-
ние в комиссиях инициированный 
депутатом Артуром Кайминьшем 
законопроект, который предусма-
тривает запретить участвовать в 
выборах самоуправлений также 
бывшим агентам и информаторам 
бывшего Комитета государствен-
ной безопасности. Подобное пред-
ложение внесено в правительствен-
ный комитет, чтобы запретить этим 
лицам выставлять свою кандидату-
ру на выборах в Сейм. 

Инфляция 2,0%
Средний уровень потребительских 
цен в январе, по сравнению с подоб-
ным периодом в прошлом году, уве-
личился на 2,0%. На товары цены 
выросли на 1,5%, на услуги – на 
3,3%. Наибольшее влияние имел 
рост цен на связанные с жилищем 
товары и услуги, продукты питания 
и безалкогольные напитки, в группе 
различных товаров и услуг, в сфере 
транспорта и здравоохранения. 

Тратят больше, 
чем зарабатывают 
Жители Латвии плохо умеют распо-
ряжаться своими финансами, часто 
тратя больше, чем зарабатывают, и 
используя легкодоступные возмож-
ности занять, в том числе с помо-
щью быстрых кредитов, свидетель-
ствуют результаты исследования.

В ЛАТВИИ

Пока Латвия ещё только готовится отметить свой 100-летний юбилей, уже в эту пятницу, 
16 февраля свой столетний день рождения отметит наше соседнее государство – Литва, 
а еще через неделю – Эстония.  

Соседнее государство – Литва отмечает свой столетний юбилей

К ак и положено в юбилей, на празд-
нества в честь дня рождения при-
глашены и ближние, и дальние 
гости. Приглашение принять уча-
стие в интернациональном фести-

вале в честь столетнего юбилея Литовского 
государства “Live and prosper, the Baltics” полу-
чило Объединение обществ сениоров Латвии 
(LSKA) вместе с Альянсом Рижских активных 
сениоров (RASA). 12 февраля фестиваль 
состоялся в городе Мариямполе, являющим-
ся седьмым по количеству жителей литов-
ским городом. 

Можно увидеть некоторые сходства между 
литовским городом Мариямполе с его пример-
но 50 тысячами жителей и латвийским горо-
дом Вентспилсом, который в нашем государ-
стве является шестым по количеству жителей 
городом с примерно 41 тысячей жителей. Оба 
города на две части делит река – в Литве река 
Шешупе, в Латвии – Вента. Оба города выгля-
дят красивыми, ухоженными, а повседнев-
ные заботы жителей одни и те же, главным 
образом, возможность работать и заработать 
семье на пропитание. Но на этом схожесть и 
заканчивается.  В Мариямполе нет порта, нет 

и крупных промышленных предприятий, зато 
есть свой завод по производству сахара, кото-
рый от ликвидации спасли достаточно экстре-
мальным способом, даже окружив тяжелой 
техникой! 

Благодаря поддержке общества „Ventspils 
uzplaukumam” («Для расцвета Вентспилса») 
в Мариямполе отправилась делегация LSKA 
и RASA в составе пяти человек, в которой 
LSKA представляли член правления Астрида 
Бабане и председатель правления RASA 
Терезия Мацкаре, а также члены правления 
обоих обществ Саулцерите Бриеде, Анна 
Плауча и Хилда Пудане. 

Интернациональный фестиваль органи-
зовал Мариямпольский университет треть-
его возраста и его долголетний руководи-
тель Она Сакалаускиене. В Литве таким 
университетом третьего возраста называ-
ют центр активной деятельности пожилых 
людей, который сениорам даёт возможность 
осваивать новые знания и принимать уча-
стие в самых различных группах по интере-
сам, которые называют факультетами.  

Мероприятие своим присутствием поч-
тил депутат Сейма Литовской Республики 

Дайнюс Гайжаускас, выступив с эмоциональной 
приветственной речью от имени правительства 
Литвы и поздравив всех участников интернацио-
нального фестиваля. 

Красиво и торжественно в зал внесли флаги 
всех трех Балтийских республик под звуки гим-
нов этих государств. В программу фестиваля 
входил и праздничный концерт.  От Латвии в 
концерте приняли участие юрмальский танце-
вальный коллектив сениоров «Абелите», а также 
небольшая капелла музыкантов, которой руко-
водила известный песенник и поэтесса Расма 
Уртане. В сопровождении Рейниса Галениекса 
песни исполнили Дайрис Янсонс и Лаура Крузе. 
Очень красивыми были и выступления, подго-
товленные литовскими и эстонскими сениорами, 
долго не стихали овации зрителей.  

После выступлений коллективов последовали 
приветственные речи руководителей делегаций 
и обмен сувенирами. Наша делегация вручила 
делегациям Литвы и Эстонии специально изго-
товленные настенные декоры с символикой сто-
летия государств, а Оне Сакалаускиене – душе 
мероприятия – вручили также флаг Латвии. 

В заключение с речью выступил вице-мэр 
Мариямполе Ромуальдас Макаускас, сердечно 
поблагодаривший всех за участие и пожелавший 
Латвии и Эстонии и в дальнейшем быть едины-
ми с Литвой, как это было во время Балтийского 
пути. 

Через год, в начале 2019 года, в Вентспилсе начнется строительство Центра науки и инноваций стоимостью 20 млн евро. Второе по доро-
говизне строение в Вентспилсе за последние пару лет (сейчас идет активное строительство нового здания Вентспилсской музыкальной 
школы с функцией концертного зала) будет находиться на улице Рупниецибас, прямо напротив моста через Венту, между обеими заправоч-
ными станциями. 

Через год начнется строительство 
Центра науки и инноваций за 20 млн евро

О том, что строительство скоро 
начнется, свидетельствуют 
строительные стенды, уста-
новленные возле большого 
земельного участка для инфор-

мирования общественности, на которых раз-
мещено оповещение о реализации проек-
та. Как пояснила представитель учрежде-
ния самоуправления «Коммунальное управ-
ление» Даце Калсере, сейчас проходит раз-
работка строительного проекта (как свиде-
тельствует информация Бюро по надзору за 
закупками, она обойдется в 490 000 евро без 
налога на добавленную стоимость) и выпол-
нены необходимые задания технического 
планирования. Правда, со стороны жителей 
слышно недовольство относительно выбран-
ного для строительства места, которое рань-
ше было заболоченным, к тому же, в свое 
время уже были планы по строительству 
здесь крупного здания, но именно по упомя-
нутой причине от реализации идеи пришлось 
отказаться. То, что этой зимой грунтовые 
воды поднялись особенно высоко, чего уже 
очень давно не случалось, создало проблемы 
многим. Вентспилчане хорошо помнят, что эта 
проблема коснулась и расположенного непо-
далеку торгового центра «Тобаго». 

Проект новостройки многофункционально-
го инновационного центра, который оживит 
деградированную территорию, предполагает 
в будущем создание такого Центра науки и 
инноваций, где будет доступно много разноо-

бразных экспонатов и мероприятий. Вначале 
возникла идея создать нечто подобное эстон-
скому центру «Ahhaa». Причем никто не 
скрывал амбициозной цели «перехватить» 
большую часть клиентуры «Ahhaa», которая 
направляется в Тарту с южной стороны. 

Согласно проекту, в новом помещении 
планируется разместить 93 стационарных 
интерактивных экспоната. Большая часть 
из них будут предусмотрены для детей 
как дошкольного возраста, так и учащихся 
начальной школы с целью пробудить в них 
интерес и понимание физических процессов 
и законов природы, а также заинтересовать 
развитием естественных наук и современ-
ных технологий. Как пояснили в самоуправ-
лении, научные интерактивные стенды заду-
маны как интересное времяпрепровождение 
с научным подходом. 

Для того чтобы узнать, как работают 
такие центры, наиболее тесно связанные с 
проектом должностные лица время от вре-
мени отправляются за границу. Последняя 
поездка состоялась в начале февраля, 
когда проектировщики из «Koммунального 
управления» и команда по созданию цен-
тра отправились черпать идеи и впечат-
ления в детский центр науки и инноваций 
«Музейко», который находится в столице 
Болгарии Софии. 

Большую часть, или 4,74 тысячи квадрат-
ных метров из 6330 квадратных метров 
общей площади в здании будет занимать 

центр науки и образования по интересам. 
Площадь в полторы тысячи квадратных метров 
будет отведена под нужды инновационного цен-
тра. Вентспилсская дума считает, что в центре 
инноваций нужно создать новый бизнес-инку-
батор с помещениями для бюро, а также бюро 
открытого типа для программы бизнес-акселе-
ратора и универсальные бюро. Бюро будут отде-
лены модульными стенами. Значит, просторные 
помещения, чтобы могли развернуться предпри-
ниматели, которые, как планирует самоуправле-
ние, будут работать в сфере информационных 
технологий. Хотя сейчас это не кажется реаль-
ным, учитывая, что в любом другом латвийском 
крупном городе и отдельно в маленьких горо-
дах думают о подобных возможностях роста. 
Заманчиво звучит и публичное обещание думы 
создать 120 новых рабочих мест (реально рабо-
чих мест будет на четверть меньше). 

Как бы то ни было, это будет уже второй 
грандиозный и дорогой проект новостройки в 
Вентспилсе за последние пару лет. Сейчас пла-
нируется, что общие строительные расходы 
составят неполных 20 млн евро. Правда, 13 
млн евро составит финансирование структур-
ных фондов ЕС, а руководитель «Коммунального 
управления» Андрис Каусениекс в прошлом году 
в интервью «Dienas bizness» сказал, что плани-
руются расходы около 12–15 млн евро. Сегодня 
прогнозируется, что новый центр под названи-
ем «Kāpa 2016», который проектирует литов-
ское архитектурное бюро «Ambraso», откроется 
в 2020-м или 2021 году. 

 Окончание. Начало на 1 стр.

политике и в экономике требуют нового виде-
ния процессов дальнейшего развития государ-
ства, в том числе Курземского региона. Так 
как цель партии “Laiks Pārmaiņām!” – добиться 
того, чтобы региональная политика формиро-
валась в каждом конкретном регионе Латвии 
на месте, в Курземском региональном отде-
лении, как и в Латгальском отделении пар-
тии, будут работать и решать существенные 
для развития региона вопросы сами жители 
Курземе. «В Вентспилсе действует очень про-
стой основной закон – чем лучше идут дела 
у порта, тем лучше жителям города.  Такой 
же закон работает и в экономике Латвии – 
чем развитее и конкурентоспособнее инфра-
структура государства, все наши порты, авто-
дороги и железная дорога, тем выше также 

уровень благосостояния жителей государства.  
Давно пора понять, что вливающиеся в госу-
дарственный бюджет деньги не возникают в 
Государственной кассе каким-то мистическим 
способом, кто-то должен их заработать. И это 
делают предприниматели, трудоустроенные 
работники, каждый, кто своим трудом создаёт 
ценности для всего общества. Чтобы всё эти 
люди могли быть уверенными в завтрашнем 
дне, необходима стабильная и прогнозируемая 
налоговая система; в реальности, а не толь-
ко на бумаге, упорядоченная и оказывающая 
поддержку предпринимательская среда; ори-
ентируемая на нужды человека социальная 
сфера; соответствующее стране Европейского 
Союза в 21 веке здравоохранение и много дру-
гих вещей. Чтобы всего этого достичь, нужно 
начать с малого – с себя, со своего посёлка, 
города, края и региона. Создание регионально-

го отделения партии “Laiks Pārmaiņām” – это один 
из таких шагов к лучшему будущему», подчеркну-
ла Инга Антане.  Председатель правления партии 
“Laiks Pārmaiņām” также указала на то, что уже в 
ближайшем будущем региональные отделения пар-
тии будут созданы и в других регионах. 

Региональную политическую партию “Laiks 
Pārmaiņām” осенью прошлого года вместе с еди-
номышленниками создала Инга Антане. На кон-
грессе создания партии в Вентспилсе к её мани-
фесту и целям о будущем Латвии присоединились 
больше 350 основателей партии из различных 
регионов – Вентспилса, Даугавпилса, Салдуса, 
Талси, Кулдиги, Риги, Лиепаи и других городов 
и краёв. В её правлении наряду с председате-
лем правления Ингой Антане работают Линардс 
Гулбис, Ингрида Градковска и Алина Ругине. 

С манифестом партии можно ознакомиться на 
www.laiksparmainam.lv. 

Партия “Laiks Pārmaiņām” создала в Вентспилсе 
Курземское региональное отделение
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Эпидемия гриппа и в Вентспилсе 
Эпидемиологического порога заболевае-
мости гриппом этой зимой первым достиг 
Даугавпилс. В настоящее время размеров 
эпидемии достигли также Лиепая и Вентспилс. 
Семейные врачи сообщили о 96 новых случа-
ях заболевания гриппом или в среднем 86,7 
случаях на 100 000 жителей. Гриппом болеют 
жители всех возрастов, однако самая высо-
кая интенсивность зарегистрирована у детей 
в возрасте от 5 до 14 лет, затем следует груп-
па детей в возрасте до четырёх лет.   

Полный приговор в конце февраля 
Из-за большой загруженности судей 
Курземский окружной суд на две недели пере-
нес доступность полного приговора по делу, по 
которому окружной суд полностью оправдал 
трёх бывших работниц ООО «Ventspils siltums», 
которые были обвинены в присвоении свыше 
1 045 000 евро из кассы предприятия. Полный 
приговор будет доступен с 26 февраля.  

Уже 20-й год за Синим флагом 
Вентспилсский пляж уже в 20-й раз выдвинут 
на получение Эко-сертификата Синего флага. 
Получение синего флага удостоверяет то, что 
пляж соответствует самым высоким стандар-
там охраны среды и долгосрочного хозяйство-
вания. Чтобы получить сертификат, необходи-
мо выполнить десятки критериев. В 1999 году 
Вентспилсский пляж был первым в Балтии, 
который получил Синий флаг.  

Депутат Вентспилсской думы 
в команде Сейма 
В хоккейной игре, в которой встретились 
команды Сейма и латвийских музыкантов, пар-
ламентарии потерпели серьёзное поражение 
со счётом 6:20. В этой игре была представлена 
и Вентспилсская дума, так как в состав коман-
ды парламентариев был включён и депутат 
самоуправления Гвидо Гутманис.  

Пособие на приведение 
в порядок территории 
Те одинокие пенсионеры и лица с инвалидно-
стью, которые по причине здоровья не могут 
самостоятельно привести в порядок прилега-
ющую к недвижимой собственности и находя-
щуюся в публичном пользовании территорию, 
могут получить финансовую поддержку само-
управления города Вентспилса.  На эти цели 
дума выделила 4 тысячи евро. В Социальной 
службе необходимо предъявить паспорт и 
копию плана находящегося в собственности 
земельного участка, написать заявление и 
предоставить справку от семейного врача о 
состоянии здоровья.  

Конкурс для поддержки проектов 
в сфере туризма 
Для зарегистрированных в Вентспилсе пред-
принимателей в сфере туризма и связанных 
с туризмом услуг стартовал конкурс софи-
нансирования проектов, в рамках которого 
для реализации своей идеи можно получить 
поддержку до 5000 евро для улучшения каче-
ства услуг. Всего на эти цели дума в бюджете 
предусмотрела 10 000 евро. Как приоритет-
ные дума определила следующие меропри-
ятия: создание и обеспечение экскурсионных 
транспортных средств, установка бесплатной 
общественной сети Wi-Fi, улучшение венти-
ляции или установка оборудования в доступ-
ных клиентам помещениях, строительство 
детских зон отдыха, обеспечение доступности 
среды посетителям с детскими колясками и 
лицам с двигательными нарушениями.  

Обворовали трансформаторные 
пункты 
В Вентспилсе зарегистрированы три случая, 
когда воры обворовали электрические транс-
форматорные пункты. В тёмное время суток 
воры обворовали трансформаторные пункты 
в Сталдзене и Парвенте, на углу улиц Талсу и 
Бангу. Позднее был также разгромлен и обво-
рован трансформаторный пункт за границей 
города Вентспилса, у поворота на Сталдзене.  

В ВЕНТСПИЛСЕ

Б езусловно, такое значительное 
падение грузооборота более оче-
видно еще и потому, что в начале 
прошлого года наблюдался бум 
перевозки каменного угля, когда 

Россия сама не справлялась с огромным 
объемом и значительную его часть направ-
ляла через латвийские порты. Объем пере-
валенного угля в январе этого года в лат-
вийских портах на 40,1% меньше, чем годом 
ранее, или 1,143 млн тонн. Древесной щепы 
перевалено 111 900 тонн, уменьшение объе-
ма составило 26,5%. Несколько вырос лишь 
объем химических сыпучих грузов – 230 080 
тонн (+8,5%). И тем не менее, несмотря на то 
что в портах перевалено больше всего сыпу-
чих грузов – 2,577 млн тонн, это на 23,1% 
меньше, чем годом ранее. 

Драматичная картина наблюдается и 
в сегменте наливных грузов, в январе в 
латвийских портах перевалено 1,435 млн 
тонн, или на 35,8% меньше, чем год назад. 
Большую часть переваленных наливных гру-
зов составляют нефтепродукты – 1,362 млн 
тонн (-36,9%).

Только в сегменте сыпучих грузов замет-
на существенная тенденция. А именно, гене-
ральных грузов перевалено 1,008 млн тонн, 
что на 17,2% больше, чем за соответствую-
щий период прошлого года. Произошел рост 
объема переваленных древесных материа-
лов – 276,1 тысячи тонн (+35,7%). Затем сле-
дуют грузы рo-рo – их объем составил 283,6 
тысячи тонн (+18,8%) – и контейнерные грузы 
– 396,2 тысячи тонн (+4,5%).

К сожалению, если мы взглянем на резуль-
таты переваленного объема грузов за 
последние десять лет именно в январе, то 
по одному показателю имеется антирекорд. 
Такой малый объем наливных грузов, как в 
январе этого года, еще не был зафиксирован. 
Разница со вторым самым низким резуль-
татом в 2011 году составляет почти 0,5 млн 
тонн, а в самом успешном 2015 году объем 
достиг 2,696 млн тонн. В сегменте сыпучих 
грузов в этом году пятый самый низкий пока-
затель, а зафиксированный объем генераль-
ных грузов лишь на 0,016 тонн отстает от 
рекордно высокого показателя последнего 
десятилетия. 

Лидирующую позицию по объему пере-

Новый год начался с -42
«Этого и следовало ожидать…» – так об 
объеме переваленного в январе груза 
высказываются руководители работа-
ющих в Вентспилсском порту термина-
лов. Новый год начался действитель-
но тяжело в обоих крупнейших латвий-
ских портах – и в Риге, и особенно в 
Вентспилсе. Согласно опубликованным 
Министерством сообщения данным, в 
январе в латвийских портах перевалено в 
целом 5,020 млн тонн грузов, что на 22,1% 
меньше, чем за аналогичный период про-
шлого года. 

валенного груза в январе занимал Рижский 
порт, в котором перевалено 2,77 млн тонн, 
хотя это на 13,5% меньше, чем за подобный 
период прошлого года. 

Наиболее драматично падение общего 
грузооборота ощутил Вентспилсский порт, 
где разница между показателями января 
нынешнего и прошлого года составила 42% 
– оборот достиг 1,477 млн тонн, что на 1 
млн тонн меньше, чем в прошлом году. Год 
назад в январе было до 2400 вагонов в день, 
в этом году было в среднем на 1000 вагонов 
меньше, свидетельствует информация, пре-
доставленная руководством Вентспилсского 
самоуправления. Падение практически на 
всех терминалах, возросло только число 
перевезенных на паромах пассажиров – на 
20%, а объем перевезенных на паромах гру-
зов возрос на 12%.

«Ventspilnieks» уже информировала, что, 
несмотря на длительно наблюдающийся срав-
нительно низкий грузооборот в прошлом году, 
когда объем грузов в Вентспилсском порту 
немного превысил 20 млн тонн, и призем-
ленные прогнозы на будущее, Вентспилсский 
свободный порт все же надеется в этом году 
сохранить имеющийся грузооборот.

Те же тенденции наблюдаются и в связи с 
перевозками по Латвийской железной доро-
ге, где в январе объем перевозок сократился 
на 15,9% по сравнению с прошлым годом и 
составил 4,062 млн тонн. Это самый низкий 
показатель за последние десять лет. Ранее 
самый низкий показатель фиксировался в 
январе 2010 года, когда было перевезено 
4,598 млн тонн, а самый высокий показатель 
отмечен в 2014 году – 5,717 млн тонн. 

Объем международных перевозок соста-
вил 3,958 млн тонн (-16,4%), однако вырос 
объем внутренних перевозок – до 103 500 
тонн (+7,6%). Объем транзитных грузовых 

перевозок составил 3,686 млн тонн (-16,2%), 
импортных грузов – 241 300 тонн (-19,1%), 
а экспортных грузов – 30 600 тонн (-17,5%). 
По данным Министерства сообщения, объем 
железнодорожных транзитных грузов через 
порты был 3,24 млн тонн (-21,1%).

Тем временем министр сообщения Улдис 
Аугулис (СЗК) уже успел похвалиться. Как это 
характерно для СЗК, оценивая работу пра-
вительства, руководимого представляемой 
им политической силой, У. Аугулис спешит 
в предвыборный период похвалиться дости-
жениями. В распространенном заявлении 
он отмечает: «В сфере транспорта и связей 
успешно прошла работа над инициативами, 
влияние которых ощутит каждый житель – 
постепенное и целенаправленное улучше-
ние состояния автодорог, упорядочение услуг 
пассажирских перевозок, развитие железно-
дорожного сообщения, новые маршруты для 
развития транзита и авиации». 

У. Аугулис умудрился похвалить работу 
руководимого им министерства, как сказано 
в заявлении, «проделанную работу по укре-
плению транзитной отрасли», а также зая-
вил, что «можно позитивно оценить рост 
объема контейнерных грузов в латвийских 
портах в 2017 году, который увеличился на 
15,9%, и это лучший показатель, который 
был до сих пор». В отношении общего гру-
зооборота прошедший год он также оценил 
позитивно, так как «объемы переваленных 
грузов сохранились почти на уровне преды-
дущих лет». Оценивая направления будущей 
деятельности, У. Аугулис обещает в этом году 
продолжать «активно работать над диверси-
фикацией грузов и привлечением грузов из 
Азии», а также «укреплять сотрудничество 
между Латвией, Беларусью и Китаем в кон-
тексте совместного проекта Беларуси и Китая 
„Большой камень”». 
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«Ventspilnieks.lv» стало известно, что 
Министерство охраны окружающей 
среды и регионального развития нако-
нец услышало возражения оппозицион-
ных депутатов Вентспилсского городско-
го самоуправления относительно работы 
думы и признало вашу критику обосно-
ванной. Это действительно так? 

Да, это правда. В начале февраля мы 
получили от ответственного за дела самоу-
правлений министерства – VARAM ответ на 
наше заявление, поданное в начале янва-
ря. После изучения отраженных в нем аргу-
ментов VARAM информирует, что министер-
ство отправило письмо Вентспилсской город-
ской думе с просьбой пересмотреть необ-
ходимость в комиссиях, созданных самоу-
правлением. Министерство наконец призна-
ло, что закон допускает, что комиссии фор-
мируются и в них осуществляется работа 
лишь для выполнения отдельных функций 
самоуправления. 

Что не так с комиссиями самоуправле - 
ния? 

Большинство из 26 созданных 
Вентспилсской городской думой комиссий 
абсолютно не нужны, они дублируют, а на 
самом деле незаконно переняли обязанно-
сти комитетов самоуправления, предусмо-
тренные законом, к тому же, на сомнитель-
ную деятельность этих нелегитимных комис-
сий растрачиваются значительные средства 
самоуправления. 

Нелегитимные и значительные рас-
ходы, расточительство! О каких суммах 
идет речь? 

Мы, депутаты оппозиции, тоже хотели бы 
это знать, поэтому в ближайшее время зай-
мемся выяснением, каковы эти суммы. 

Но ведь совсем недавно, пару недель 
назад, был принят бюджет Вентспилсской 
городской думы. Разве в процессе его 
подготовки эти расходы не были видны? 

Kак я упоминал в предыдущем интер-
вью газете «Ventspilnieks.lv», бюджет самоу-
правления осознанно сделан непрозрачным, 
чтобы никто не мог точно знать, на какие кон-
кретно мероприятия и сколько именно адми-
нистрация самоуправления тратит средств 
налогоплательщиков, а также государства и 
Европейского Союза. После бесчисленных 
просьб мы так и не получили в достаточной 
степени детализированный проект бюджета, 
к тому же, проект, который все же был выдан 
для отвода глаз, появился у нас за неделю 
до его утверждения. Администрация самоу-
правления и депутаты правящего большин-
ства в ходе формирования бюджета месяца-
ми придумывали различные отговорки, чтобы 
не выдавать депутатам оппозиции деталь-
ную информацию о расходовании городских 
финансов. Однако мы обязательно выяс-
ним и проинформируем читателя, сколько 
конкретно тратится на комиссии, целесоо-
бразность которых сейчас ставит под сомне-
ние и министерство, отвечающее за работу 
самоуправлений. 

Будем ждать. Однако вернемся к комис-
сиям Вентспилсского городского самоу-
правления. Вы говорите, что они незакон-
но переняли установленные законом обя-
занности определенных комитетов самоу-

Ответственное министерство стало на сторону 
депутатов оппозиции Вентспилсского самоуправления
«Ventspilnieks.lv» уже писала о странном порядке, 
согласно которому в Вентспилсе депутаты делегируются 
в создаваемые думой комиссии. Депутаты оппозиции в 
начале этого года обратились с заявлением в ответственное 
Министерство охраны окружающей среды и регионального 
развития (VARAM) с просьбой оценить законность действий 
Вентспилсского городского самоуправления в отношении 
создания комиссий и советов, а также избрания членов 
в их состав. В распоряжении «Ventspilnieks.lv» оказалась 
информация, что VARAM требование депутатов оппозиции 
признало обоснованным. Как заключение ответственного 
министерства повлияет на работу Вентспилсского городского 
самоуправления, почему существовавший до сих пор порядок 
необходимо менять – на эти и другие вопросы мы попросили 
ответить лидера оппозиционной фракции Гиртса Валдиса 
Кристовскиса.

правления. И все же законом определена, 
например, необходимость создания адми-
нистративной комиссии!?  

Это правда, законом установлена только 
необходимость создания в самоуправлени-
ях четырех комиссий – административной, 
избирательной, комиссии по закупкам и по 
гражданской обороне. Значит, VARAM боль-
ше не видит правового основания для рабо-
ты 22 комиссий в Вентспилсском городском 
самоуправлении. Вентспилсской городской 
думе ясно сказано, что нужно пересмотреть 
необходимость в этих 22 комиссиях, без них 
вполне можно обойтись! Они дублируют или 
выполняют работу администрации и депутат-
ских комитетов Вентспилсского городского 
самоуправления. 

Может быть, это своеобразные при-
дирки со стороны оппозиционных депу-
татов? Как, вероятно, сказали бы читате-
ли: бог с ними, с процедурами, главное 
– результат! В Вентспилсе он очевиден. 
Не все ли равно, в комитетах или комис-
сиях он обсуждается? В конце концов, все 
равно Лембергс все решает! 

Напомню, что все большие неприятности, 
нарушения и их последствия начинаются с 
мелочей. Разве не поэтому суд запретил А. 
Лембергсу исполнять обязанности предсе-
дателя думы! Однако он эти запреты обхо-
дит. В том числе, и закон «О самоуправлени-
ях», искажает сущность определенного там 
управления самоуправлением, в своих инте-
ресах искусственно, расточительно симули-
рует необходимость работы комиссий.  

Хорошо. Соглашусь. Тогда объясните, 
пожалуйста, еще раз, почему для депу-
татов оппозиции так важно участвовать 
в работе комиссий? Ведь вы пропор-
ционально представлены во всех четы-
рех комитетах Вентспилсского самоуправ-
ления, как это установлено законом «О 
самоуправлениях». 

Вот ведь где собака зарыта. Поскольку 
законом однозначно определено, что депу-
таты оппозиции должны быть пропорцио-
нально представлены во всех комитетах 
самоуправления и это требование правя-
щее большинство никак не может обойти, то 
в Вентспилсе работа по принятию решений 
по-настоящему проходит в комиссиях, созда-
ние которых в законе не описывается. А зна-
чит, это основание для того, чтобы нас, трех 
оппозиционных депутатов – A. Ландманиса, 
И. Ландманиса и меня – не включать и мак-
симально ограничивать работу депутата Д. 
Корны в комиссиях, где доступны рабочие 
материалы и информация, где проходят дис-
куссии по поводу важных для самоуправле-
ния решений. Нарушается право этих депута-
тов, закрепленное в статье 101-й Сатверсме, 
полноценно участвовать в работе самоуправ-
ления, ограничиваются и игнорируются прин-
ципы правового государства. 

Решения комиссий ведь затем оказы-
ваются в комитетах. Депутаты оппозиции 
на этом этапе могут с ними ознакомиться. 
Разве не так? 

Многие вопросы, по которым решение при-
нято в комиссиях, никогда не доходят до 
комитетов. Так, например, Комитет по раз-
витию в течение полугода рассматривал два 

сравнительно простых технических вопро-
са, однако в Комиссии по развитию в тот же 
период рассматривалось в десятки раз боль-
ше вопросов, по крайней мере, некоторые из 
которых содержат политически чувствитель-
ную тематику развития самоуправления. Это 
показывает, что в Вентспилсе центр тяжести 
принятия решений злонамеренно перена-
правлен из комитетов в комиссии. 

Вы хотите сказать, что руководство 
самоуправления хочет изолировать оппо-
зиционных депутатов от возможности 
полноценно работать в думе, от доступа 
к сенситивной информации? 

Да. Именно так. Это свидетельствует о 
страхе руководства самоуправления, о жела-
нии скрыть отдельные аспекты деятельности 
самоуправления, не допустить, чтобы оппо-
зиция стояла рядом, видела и анализиро-
вала, чтобы у нее были равноправные воз-
можности оценивать и принимать решения. 
Поэтому сознательно ограничиваются воз-
можности депутатов меньшинства контро-
лировать работу правящего большинства. 
Поэтому вновь нужно напомнить, что именно 
упомянутая функция контроля – главная обя-
занность депутатов оппозиции в управлении 
демократическим государством, в том числе, 
в самоуправлении. 

Что об этом думают ваши избирате-
ли? На выборах в Вентспилсское самоу-
правление за ваш Объединенный список 
свои голоса отдали почти третья часть 
вентспилчан. 

Некоторые очень пессимистично настро-
ены в отношении нашей страны как пра-
вового государства, считают, что власть в 
Вентспилсе захвачена авторитарным режи-
мом, что нет здоровой конкуренции, у правя-
щих – информационная монополия. Многим 
трудно понять, почему это допускают VARAM 
и суды? 

Однако ответ VARAM свидетельствует 
о том, что, возможно, ситуация в нашей 
стране начинает меняться, и мы прибли-
жаемся к созданию реального правового 
государства. 

Было бы хорошо. Тем не менее, нужно 
напомнить, что понимание со сторо-
ны VARAM относительно противоправного 
управления Вентспилсским городским само-

управлением меняется только после наших 
настойчивых действий, после многократно-
го предъявления с нашей стороны доказа-
тельств нарушений в управлении самоуправ-
лением и предоставления юридического обо-
снования. Это серьезная работа, которую 
мы, четверо депутатов оппозиции, должны 
выполнить, чтобы с правовой точки зрения 
обосновать и показать, более того, доказать 
VARAM нарушения самоуправления. 

Но противоположная сторона тоже не 
будет сидеть сложа руки, если VARAM 
начнет задавать неудобные вопросы, 
инициированные вами! 

Это очевидно. В этом случае и против 
VARAM стоит A. Лембергс с его традицион-
ной демагогической риторикой. Активно гене-
рировать ее помогает и административный 
аппарат самоуправления. 

Значит, у вас мало надежды, скажем 
так, очень сложно добиться чего-нибудь 
значимого. 

Да. Оппозиции всегда нелегко. Несколько 
дней назад мы, оппозиционные депутаты, 
обратились к думскому руководству с прось-
бой выдать копию письма VARAM по тема-
тике комиссий. Получили отказ. Невероятно! 

Однако вы своего добились! VARAM 
призвало Вентспилсскую городскую 
думу пересмотреть необходимость в соз-
данных самоуправлением комиссиях. 
Осенью это министерство вам ответило, 
что дума самоуправления сама прини-
мает решения относительно организации 
работы в думе. 

Да. Самое интересное только начинает-
ся. Теперь мы посмотрим, как будет действо-
вать Вентспилсская городская дума. После 
указания VARAM самоуправление должно 
было бы отказаться от расточительства и 
никому не нужных комиссий. Нужно отме-
нить ряд противозаконных решений, которые 
препятствуют работе оппозиционных депу-
татов в тех нескольких комиссиях, деятель-
ность которых логически обоснована и необ-
ходима. Мы убеждены, что это лишь первые 
мероприятия, с которых начнется демон-
таж авторитарного режима в Вентспилсе и 
замена на требования хорошего управления 
самоуправлением, соответствующего прин-
ципам демократического государства. 



После трагедии 
возобновились занятия 
по плаванию для детей

Министерство 
встало на сторону 
вентспилсской 
оппозиции

Наступает 
год Жёлтой 
Собаки

Начало конца 
в деле Лембергса
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Н ОВОСТЬ ПРЕССЫ: в последнем квартале прошлого года латвийская эко-
номика наконец преодолела высшую точку, которая была достигнута до кри-
зиса, в 2007 году, отметил экономист банка «Citadele» Мартиньш Аболиньш. 

«Если смотреть в 2018 год, то сейчас можно с достаточной долей уверенности 
утверждать, что позитивные тенденции в экономике Латвии продолжатся», – ука-
зывает Аболиньш. 

Вот ведь как получается! Мы догнали и перегнали. Мы поймали за хвост откорм-
ленную в жирные годы хавронью, чтобы не дать ей убежать туда, где потеплее и 
солнце ярче светит. Поэтому хрюшка теперь снова будет греть свои жирные бока у 
себя дома. Если мы верим экономисту банка «Citadele», конечно. И еще несколь-
ким высокообразованным, познавшим премудрости наук и поплававшим в водах 
мирового экономического океана экспертам. На самом деле, причины не верить 
нет, ведь сухая статистика не врет – ВВП (если какой-нибудь необразованный дере-
венщина до сих пор не знает, то аббревиатура ВВП означает «валовой внутренний 
продукт») растет как на дрожжах, проценты крутятся по спирали вверх, а кривая 
диаграммы роста скоро взлетит в небеса, как вертолет – абсолютно вертикаль-
но. Только одна неприятность – по большому счету, для большей части общества 
наш «крупный рывок» имеет такое же значение, как для уже упомянутой хавроньи 
стоп-сигнал. 

На это, мягко говоря, очевидное несовпадение между макровзлетом и микро-
падением в пропасть указывает ученый эксперт экономики. Нужно сказать, что в 
своем комментарии о потрясающих достижениях государства он, напротив, хва-
лил избранный нами путь, который, дескать, все еще ведет наверх, однако между 
строк читается известная безнадежность для «простого жителя». А именно: экс-
перт называет главные причины нашего «роста»: вновь вернувшиеся инвести-
ции ЕС (то есть делим чужие деньги), строительство, восставшее, как Феникс, из 
пепла (то есть рост и прибыль крупным строительным компаниям обеспечили круп-
ные заказы, те же самые фонды ЕС и привлечение гастарбайтеров), а стабиль-
ность гарантировала хорошая работа гидроэлектростанций «Латвэнерго» (то есть 
Даугава во время дождливого лета текла более интенсивно и дала «Латвэнерго» 
возможность хорошо заработать). Другое дело, что в этом общем цветочном саду 
завелась тля, которая грызет зеленеющие цветочные саженцы и зеленые листья: 
погодные условия были сложными для сельского хозяйства (то есть для большой 
части сельских регионов) и лесного хозяйства (то есть для большой отрасли, в кото-
рой занято много «рядовых» работников), но на общем фоне, как считает эксперт, 
это абсолютно ничего не значит. Потому что общие макроцифры эти деревенщины 
не испортили… Однако самый циничный – следующий вывод: рынок труда станет 
еще более благоприятным для наемных работников, к тому же, наблюдается тен-
денция, что местная рабочая сила требует более высоких зарплат. Значит, в сред-
несрочной перспективе рынок труда, определенно, является самым большим вызо-
вом в латвийской экономике, однако в этом году, как прогнозирует эксперт, ситуа-
ция на рынке труда еще не будет такой, чтобы существенно замедлить развитие 
нашей экономики. 

Другими словами, стремительный рывок экономики тормозят местные наем-
ные работники, говоря еще яснее – едоки салаки, которые требуют для себя более 
высоких зарплат и не желают работать за гроши. Если бы не было этой неприят-
ной тенденции, общие цифры были бы еще красивее, экономика бы цвела и пахла 
еще больше, а «историю успеха» Латвии в очередной раз похвалили бы брюссель-
ские комиссары – глянь, как эти выбрались из навозной ямы и, радостно хлопая в 
ладоши, ползут покорять если не Эверест, то уж Гайзиньш точно. Конечно-конечно, 
экономисту банка, как и другим так называемым инвесторам, финансистам и круп-
ным предпринимателям, полагается оперировать глобальными категориями, ведь 
не думать же им о тех, кто живет в одиноких сельских домах, однокомнатных квар-
тирах в многоэтажках, или о все возрастающем количестве пенсионеров, которые 
тоже хотят есть. И с этой точки зрения все правильно. Цинично, но правильно. Так 
же, как и в случае со стремительно растущей экономикой в Бразилии, Индии и т. п. 
– макропоказатели растут как на дрожжах, а на уровне микро- – от голода умирает 
все больше людей. Как говорят классики, когда говорят пушки, музы молчат. Да, в 
конце концов, тысячи павших в бою, в котором какой-нибудь маршал или генерал 
одержал победу, – это всего лишь статистика или прекрасный тактический маневр, 
который принес ему славу. Кто будет считать пешки, если король может объявить 
сопернику шах и мат… 

И все же. Хотелось бы увидеть краешек розового облака не только в замках, но и 
в хибарах. Чтобы рос не только макро-, но и микроуровень. Тот, в котором живем мы 
все. Ну хорошо, почти все – приблизительно 95 процентов жителей Латвии. Но не 
будем горевать по пустякам, в конце концов, справедливости на свете не бывало со 
времен зарождения первой цивилизации… И уже во времена Первой Республики 
классики нашей поэзии (например, Вилис Плудонис) могли сказать то же самое: 

Когда светило в лоно дюн скользит,
Стыдливою невестой в сумрак сходит, – 
Весельем вилл, как пеною, залит
Песок берегового мелководья.

Когда светило в водах гасит жар
И туфелькой сполох выводит туры, –
Бредут с сетьми из глиняных хибар
Сутулые, унылые фигуры.

 (В. Плудонис, «Два мира» в переводе Людмилы Копыловой.) 
Искренне ваша «Ventspilnieks.lv»

Макро и микро
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Уровень минимальной зарплаты в Латвии такой, какой есть. Лидеры партий, формирующих 
правительство, выпячивают грудь, гордясь достигнутым повышением минимальной зарпла-
ты на пять-десять евро на бумаге до 430 евро. Посчитайте сами, сколько остаётся на руки.  В 
Вентспилсе очень много таких, кому, к сожалению, приходится обходиться таким достатком. 
Самоуправление отрицает, что многим живётся тяжело, потому что в Вентспилсе хотя бы даже 
самая чувствительная в социальном плане часть жителей – пенсионеры – живут прекрас-
но, так как средний уровень пенсий неправдоподобно высокий – согласно очередной пре-
зентации городской думы 43% получаемых пенсий в городе Вентспилсе больше, чем… раз-
мер минимальной заработной плате в стране! К тому же, данные Государственного агентства 
социального страхования (VSAA) свидетельствуют, что в прошлом году пенсию по возрасту 
в городе Вентспилсе получили почти 9000 человек или немногим меньше, чем третья часть 
жителей города.  

Прорваться в десятку
Завершилась пер-
вая неделя Зимних 
Олимпийских игр 
в Пхенчхане. Уже 
стартовали двое 
из трех вентспил-
чан – шорт-тре-
кисты Роберто 
Пукитис и Робертс 
Янис Звейниекс. 
Наиболее опытный 
из них – Р. Пукитис, 
который старто-
вал уже во вто-
рых Олимпийских 
играх, в дистанции 
на 1500 м он достиг 
на данный момент 
наивысшего результата, заняв 11-е место. Однако впереди еще финалы на 1000 м, а у Р. Я. 
Звейниекса и старт на дистанции в 500 м. Надежда попасть в первую десятку есть, однако 
и нынешние, и прошлые Олимпийские игры и чемпионаты являются свидетельством того, 
насколько непрогнозируемыми могут быть результаты в шорт-треке. 

Правящие в Вентспилсской думе 
живут припеваючи

 Окончание на 6 стр.
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Вчера, 15 февраля в Вентспилсе было созда-
но Курземское региональное отделение поли-
тической партии “Laiks Pārmaiņām” («Время 
к переменам»). Его руководителем избрали 
члена партии Алину Ругине. 

Партия “Laiks Pārmaiņām” создала в Вентспилсе 
Курземское региональное отделение

А лине Ругине подчеркнула, что 
создание Курземского регионально-
го отделения именно в Вентспилсе 
закономерно, так как Вентспилс с 
его незамерзающим портом и боль-

шим экономическим потенциалом всегда был 
одним из краеугольных камней развития народ-
ного хозяйства региона и государства: “Для даль-
нейшего развития Латвии Вентспилс является 
столь же значимым портовым городом, как и 
Рига, но, к сожалению, создаётся впечатление, 
что нынешние делатели политики этого осоз-
нанно видеть не хотят.  В результате растёт 
уровень безработицы как в самом городе, так 
и в сферах, связанных с транзитной отраслью. 
Однако предоставляемые морем и его побере-

жьем возможности – существенное преимуще-
ство Курземского региона, которое можно исполь-
зовать для многообразного и интегрированного 
развития региона.  Сама природа дала нам такие 
возможности для роста, которые редко где есть 
в Латвии, их только нужно правильно использо-
вать. Нам важен каждый житель Курземе, каж-
дый житель Латвии, и наша цель – добиться того, 
чтобы люди больше не боялись за свою стабиль-
ность и стабильность своей семьи только потому, 
что правительство готово лучше платить пособия 
по безработице, чем сделать конкретные шаги 
для поддержки и развития какой-нибудь отрас-
ли.  В противном случае, мы рискуем оттоком всё 
большего числа жителей в другие страны, что, в 
свою очередь, рождает опасения за дальнейшее 
будущее нашего государства», сказала А. Ругине.  

Председатель правления партии “Laiks 
Pārmaiņām” Инга Антане подчеркнула, что изме-
нения в национальной, а также в международной 


